
 Protokół Nr  XXXVIII/2009
sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 

w dniu 25 lutego 2009 r.
w sali tarnogórskiego Ratusza godz. 9.30

1. Otwarcie sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie  protokołów  z  sesji  Rady  Miejskiej  z  26  listopada,  2  i  30  grudnia  2008r. 

oraz 26 stycznia 2009r.

4. Część informacyjna.

5. Skarga na Dyrektora Publicznego Gimnazjum Nr 2 Sportowego. 

6. Skarga  Towarzystwa Pomocy im.Św.Brata Alberta na działalność Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej.

7. Projekt uchwały w sprawie poręczenia kredytu.

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2009 rok.

9. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu na 

dofinansowanie wykonania bieżącej  konserwacji  cieku Stoła  i  Potoku Pniowieckiego 

w granicach administracyjnych gminy Tarnowskie Góry.

10.Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska  i Gospodarki Wodnej w Katowicach na zadanie pn: „Wymiana okładziny 

elewacyjnej  z płyt Acekol wraz z ociepleniem i wymianą stolarki budynku Przedszkola 

nr 24   w Tarnowskich Górach ul. Strzybnicka 1”.

11.Projekt  uchwały  w  sprawie uchylenia  Uchwały  Nr  XVII/173/2007  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich  Górach  z  dnia  28  listopada  2007r.  w  sprawie  upoważnienia 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach do dokonywania czynności 

z zakresu prawa pracy w stosunku do Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

12.Projekt uchwały w sprawie określenia ogólnych zasad i trybu używania Herbu Miasta 

Tarnowskie Góry.

13.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Statutu  Gminy  Tarnowskie  Góry  stanowiącego 

Załącznik do Uchwały Nr VII/61/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 28 

lutego 2007 roku w sprawie Statutu Gminy Tarnowskie Góry.

14.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Tarnowskich Górach za 2008 rok.
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15.Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  raportu  z  wykonania  Gminnego  Programu 

Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania 

Narkomanii w Tarnowskich Górach za 2008 rok.

16.Projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Śląskiego  dotyczącej  przekształcenia  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki 

Zdrowotnej  „Repty”  Górnośląskie  Centrum  Rehabilitacji  im.  gen.  Jerzego  Ziętka 

w Tarnowskich Górach poprzez likwidację Centralnej Sterylizacji.

17.Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Statutu  Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii 

Uzależnień,  Profilaktyki  i  Pomocy Psychologicznej  –  Samodzielny  Publiczny  Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Tarnowskich Górach. 

18.Projekt uchwały w sprawie powołania Rady Muzeum w Tarnowskich Górach.

19.Projekt  uchwały w  sprawie  nadania  nazwy rondu  ulicznemu w mieście  Tarnowskie 

Góry.

20.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w mieście Tarnowskie 

Góry.

21.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykreślenie służebności z KW nr 62902 

oraz KW nr 38373.

22.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  gruntowych 

niezabudowanych położonych  w Tarnowskich Górach. 

23.Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości komunalnej 

prawem służebności gruntowej na działce 279/50 położonej w rejonie ulicy Zagórskiej 

w Tarnowskich Górach.

24.Projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  służebności  gruntowej  na  nieruchomości 

położonej w Tarnowskich Górach przy ulicy Krakowskiej 20.

25.Projekt  uchwały w sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty  przy sprzedaży na  rzecz 

najemców lokali mieszkalnych w budynku przy ulicy Słoneczników 49, 49a, 49b, 49c w 

Tarnowskich Górach.

26.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokali  użytkowych 

usytuowanych w Tarnowskich Górach przy ulicy Bondkowskiego 1.

27.Projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 

nieruchomości gruntowych będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.

28.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  i  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  Nr 

XII/110/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 27 czerwca 2007r. W sprawie 
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ustalania i poboru opłaty targowej na terenie miasta Tarnowskie Góry.

29.Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Rudolfa  Lewdańskiego  na 

działalność Burmistrza Miasta.

30.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/7/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich 

Górach  z   dnia  5  grudnia  2006r.  w  sprawie  powołania  Komisji  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach oraz ustalenia przedmiotu ich działania zmienionej Uchwałami 

Nr XIX/204/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 19 grudnia 2007r. Nr 

XXXI/356/2008 Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z dnia 29 października 2008r. 

oraz  Nr  XXXIII/366/2008 Rady Miejskiej  w Tarnowskich  Górach z  dnia  26  listopada 

2008r.

31.Interpelacje, wnioski, pytania Radnych oraz dyskusja ogólna.

Ad. 1

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  chwilą  skupienia  otworzył  obrady 

XXXVIII  sesji  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach,  a  następnie  na  podstawie  listy 

obecności stwierdził  prawomocność obrad i powitał gości przybyłych na dzisiejszą sesję.

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 2
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  przedstawił  porządek  obrad 

dzisiejszej sesji, a następnie poinformował Radnych o możliwości składania wniosków do 

dzisiejszego porządku obrad. 

Ponadto poinformował, iż Radny Stanisław KOWOLIK zwrócił się z wnioskiem w sprawie 

uzupełnienia Protokołu Nr XXX/08 z sesji z dnia 26 września 2006r. 

Radny  Stefan  NOWAK: „na  podstawie  §  12  Regulaminu  Rady  Miejskiej  wnoszę 

o wprowadzenie  punktu  porządku  obrad  o  brzmieniu:  projekt  uchwały  w  sprawie 

wygaśnięcia mandatu Radnego Piotra  SZCZĘSNEGO. Wnoszę, aby punkt ten znalazł się 

w  porządku  obrad  po  części  informacyjnej.  Uzasadnienie:  mandat  Radnego  Piotra 

SZCZĘSNEGO  wygasł  z  mocy  prawa  w  lutym  2007r.  w  związku  pełnieniem  funkcji 

w zarządzie podmiotu prowadzącego działalność gospodarczą z wykorzystaniem mienia 

nieruchomego Gminy Tarnowskie Góry. Przeprowadzona przez Urząd Miejski kontrola ten 
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fakt potwierdziła. Prowadzona od ośmiu miesięcy, przez grupę większościową Radnych 

obstrukcja,  w czym uczestniczy  również  Wojewoda  Śląski  i  jego  zaplecze,  potwierdza 

bezprawne  wykonywanie  mandatu  przez  Piotra  SZCZĘSNEGO.  Piotr  SZCZĘSNY nie 

złożył  oświadczenia  lustracyjnego,  w  przewidzianym prawem terminie  w  2008r.,  mimo 

jednoznacznego obowiązku wynikającego z ustawy z dnia  7  września 2007r.,  zmieniał 

wersję przebiegu wypadków, manipulując informacjami na temat losów złożonego przez 

niego oświadczenia lustracyjnego min. wywiesił  w gablocie Biura Rady Miasta,  własną 

informację w tej  sprawie skierowanej  do Koła PO, by następnie po kilku godzinach je 

zerwać,  wrzucić  do  niszczarki  i  stwierdzić,  że  tego  pisma  nie  było.  Pkt  3  -  Piotr 

SZCZĘSNY naruszył prawo w lipcu 2008r. naruszył prawo, wysłał do Śląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego uchwałę  Nr  XXVIII/283/2008 z  dnia  2  lipca  2008r.  Aktualnie  toczy się 

postępowanie  w  sprawie  naruszenia  prawa  przez  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej. 

Ponadto,  mimo wezwania przez Burmistrza do usunięcia naruszenia prawa,  nie podjął 

jakichkolwiek  kroków  naprawczych,  wręcz  przeciwnie,  tkwił  w  nieracjonalnej  postawie 

próbując używać środków politycznych komplikujących całą sprawę. Pkt 4 - na sesji Rady 

Miejskiej    w  dniu  27  stycznia  2009r.  Przewodniczący  Piotr  SZCZĘSNY dopuścił  się 

bezprecedensowego aktu wandalizmu politycznego, polegającego na zerwaniu obrad sesji 

Rady Miejskiej, czemu towarzyszyło wielokrotne naruszenie Regulaminu Rady Miejskiej. 

Pogrążając  się  coraz  bardziej  w  swojej  nieracjonalnej,  ocierającej  się  o  granice 

normalnego, realnego postrzegania rzeczywistości,  postawie, w publicznym oświadczeniu 

zaprzeczał  niekwestionowanym faktom.  Powyższe  fakty,  jak  również  wiele,  innej  rangi 

niekompetentnych,  aroganckich,  kompromitujących  Tarnowskie  Góry  zachowań 

Przewodniczącego Piotra SZCZĘSNEGO, wskazują na całkowite wyczerpanie możliwości 

organizacyjnych, przez co wystąpiło również wyczerpanie jego mandatu i pełnienia funkcji 

Przewodniczącego Rady Miejskiej. Tym samym uzasadnienie odwołania go z tej funkcji 

nie pozostawia cienia wątpliwości. Przygotowano projekt uchwały, podpisany przez grupę 

Radnych.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK:  „koledzy  z przeciwka, 

często,  gdy  wprowadzany  jest  punkt  do  porządku  obrad,  proszą   o umożliwienie 

zapoznania się z tym punktem. Dzisiaj my takiej możliwości nie mieliśmy. Jeżeli, jak tym 

razem, zwracacie się do nas o wprowadzenie nowego punktu do porządku, udostępnijcie 

nam materiały.”
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Przewodniczący  Rady Miejskiej poddał  pod  głosowanie  wniosek  Radnego  Stefana 
NOWAK o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia 

mandatu Radnego Piotra SZCZĘSNEGO.

Za  złożonym  wnioskiem  głosowało  8   Radnych,  8  głosów  „przeciw”,  0  głosów 

„wstrzymujących się”.

Rada Miejska zatem nie zajęła stanowiska w sprawie złożonego wniosku.

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad. 

Za przyjęciem zaproponowanego porządku obrad sesji głosowało – 10 Radnych, przeciw– 

6 Radnych, od głosu wstrzymał się – 1 Radny.

Wobec zgłaszanych wątpliwości Radnych odnośnie prawidłowego wyniku głosowania nad 

przyjęciem porządku obrad Przewodniczący ogłosił reasumpcję głosowania. 

Za przyjęciem zaproponowanego porządku obrad sesji głosowało – 8 Radnych, przeciw– 

6 Radnych, od głosu wstrzymało się – 2 Radnych.

 Porządek obrad XXXVIII sesji został przyjęty.
Porządek obrad XXXVIII sesji został przyjęty, jak w pkt. 1 – 31, str. Nr 1-3 niniejszego 

protokołu.

Ad. 3
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał pod głosowanie:

-  Zmiany Radnego Stanisława KOWOLIK do Protokołu Nr XXX/08 z dnia 26 września 

2008r.

„Za” głosowało – 16 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0

Radnych. 

Zmiany do Protokołu Nr XXX/08 z dnia 26 września 2008r. zostały przyjęte.

- Protokół Nr XXXIII/08 z dnia 26 listopada 2008r. 

„Za” głosowało – 16 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0

Radnych. 

Protokół Nr XXXIII/08 z dnia 26 listopada 2008r. został przyjęty.
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- Protokół Nr XXXIV/08  z dnia 2 grudnia 2008r. 

„Za” głosowało – 14 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0

Radnych. 2 Radnych nie brało udziału w głosowaniu.

Protokół Nr XXXIV/08 z dnia 2 grudnia 2008r. został przyjęty.

- Protokół Nr XXXVI/08 z dnia 30 grudnia 2008r. 

„Za” głosowało – 12 Radnych, „przeciw” – 2 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0

Radnych. 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu.

Protokół Nr XXXVI/08 z dnia 30 grudnia 2008r. został przyjęty.

 - Protokół Nr XXXVII/09 z dnia 26 stycznia 2009r.

Radny Stanisław KOWOLIK: „ostatnie zdanie z Protokołu z dnia 26 stycznia powinno 

brzmieć: „następnie pomimo tego, że na liście Radnych zgłoszonych do zabrania głosu 

było  jeszcze  kilka  osób,  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY,  słowami 

„Szczęść  Boże”  zamknął  obrady XXXVII  sesji  Rady Miejskiej  w Tarnowskich  Górach.” 

Zmiana sprowadza się do tego wkrętu: „pomimo tego, że na liście Radnych zgłoszonych 

do zabrania głosu było  jeszcze kilka osób”.  Oto uzupełnienie  wnoszę,  ponieważ w tej 

chwili  w Protokole znajduje się to oględne zdanie, że Przewodniczący zamknął obrady 

sesji. Uważam, iż fakt, że na liście zgłoszonych do głosu, było jeszcze kilka osób, oraz to, 

że Burmistrz nie mógł odnieść się do interpelacji, jest godzien zaznaczenia w Protokole.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „proponuję, zgłosić wniosek w formie 

pisemnej  do  Biura  Rady Miejskiej,  natomiast  Rada Miejska  przyjmie  Protokół  w takiej 

wersji,  w  jakiej  jest  przygotowany.  Bardzo  dokładnie  analizowałem  zapis  Protokołu 

z nagraniem ostatniej sesji, którą zamknąłem zgodnie z procedurą.”

Radny  Stanisław  KOWOLIK:  „został  zgłoszony  przez  Radnego  wniosek  o  zmianę 

Protokołu  przedstawionego,  zatem  nie  można  przyjąć  Protokołu  w  pierwszej  wersji, 

wiedząc, że zostały zgłoszone zmiany.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „najpierw  należy  głosować  nad 

Protokołem… Najpierw zostanie przegłosowany wniosek.”
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poddał  pod  głosowanie  wniosek 
Radnego Stanisława KOWOLIK o zmianę protokołu Nr XXXVII/09 z dnia 26 stycznia 

2009r.

„Za” zgłoszonym wnioskiem głosowało – 8 Radnych, „przeciw” – 8 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska nie zajęła stanowiska w sprawie zgłoszonego wniosku.

Następnie  Przewodniczący poddał  pod  głosowanie  Protokół  Nr  XXXVII/09  z  dnia 

26 stycznia 2009r.

„Za” głosowało – 8 Radnych, „przeciw” – 6 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0

Radnych. 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu.

Protokół Nr XXXVII/09 z dnia 26 stycznia 2009r. został przyjęty.

Ad. 4
Część informacyjna Przewodniczącego Rady Miejskiej.
– w nawiązaniu do wniosków złożonych przez Radnych Rady Miejskiej na sesji w dniu 17 

grudnia 2009r. chcę wyjaśnić, że jestem po rozmowie telefonicznej z Prezesem Spółki 

REMONDIS Panem Piotrem LUBOS,  na  podstawie  której  ustalono,  że  w miesiącu 

marcu,  jeżeli  pozwolą  na  to  warunki  pogodowe,  zostanie  przeprowadzona  wizja 

w terenie  dotycząca  odpadów  komunalnych.  Po  ustaleniu  z  Panem  Prezesem 

szczegółów tego spotkania wystosuje dla Radnych pisemną informację. 

– w dniu  26 stycznia 2009r. w trakcie obrad sesji XXXVII sesji Rady Miejskiej wpłynął 

wniosek Radnego Henryka  WRZASK w sprawie wprowadzenia zmian do Protokołu 

sesji Rady Miejskiej Nr XXXIII/08 z dnia 26 stycznia 2008r.

– w dniu  28 stycznia 2009r. otrzymałem ofertę firmy PRO BUBLICO BONO Centrum 

Szkoleniowo-Doradcze  do  udziału  w  szkoleniu  pod  nazwą:  „Prawa  i obowiązki 

Radnego w kontekście działalności rady gminy i jej komisji.

– W dniu 28 stycznia 2009r. otrzymałem odpowiedź Przewodniczącej Zarządu Dzielnicy 

Śródmieście-Centrum Pani Ireny ROLEK na pismo Zastępcy Burmistrza Miasta Jolanty 

TUSZYŃSKIEJ  w  sprawie  wskazania  nowej   lokalizacji  punktu  zbiórki  odpadów 

komunalnych niebezpiecznych w Dzielnicy Śródmieście-Centrum,

– w  dniu  2  lutego  2009r. Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU 

MIASTA Pan Marek PORADA złożył na moje ręce sprawozdanie z pracy Komisji na II 

półrocze 2008 roku oraz Plan pracy na I półrocze 2009r.
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– w dniu 3 lutego 2009r. Przewodniczący Komisji EDUKACJI, KULTURY I SPORTU Pan 

Marek JAWORSKI przedstawił Plan pracy Komisji na I półrocze 2009r. 

– w dniu 5 lutego 2009r. otrzymałem do wiadomości pismo Posła na Sejm RP Wojciecha 

SZARAMA,  który  informuje  Burmistrza  Miasta  o  swoich  działaniach  w  sprawie 

przywrócenia Oddziału ZUS w Tarnowskich Górach,

– w dniu 5 lutego 2009r. otrzymałem do wiadomości interwencję Pani Eleonory TOBOR 
występującej  w  imieniu  Mieszkańców  ulic  Puszkina  i Spacerowej  skierowaną  do 

Burmistrza  Miasta  w  sprawie  naprawy  nawierzchni  ulic  Puszkina  i  Spacerowej, 

położonych  na terenie Dzielnicy Bobrowniki Śląskie,

–  w dniu 5 lutego 2009r. otrzymałem pismo Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Śląskiego Pana Michała CZARSKIEGO oraz Marszałka Województwa Śląskiego Pana 

Bogusława ŚMIGIELSKIEGO, którego treść pozwolę sobie Państwu przytoczyć (...)

– W  dniu  9  lutego  2009r. otrzymałem  e-mail,  w  którym  Pani  Dyrektor  Ośrodka 

Kształcenia Samorządu Terytorialnego im.  Waleriana Pańki  przekazuje interpretację 

prawną  Ministerstwa  Finansów  dotyczącą  problemu  zaliczenia  do  przychodu 

w zakresie  podatku  dochodowego  kosztów  szkolenia  Radnego  z  racji  pełnienia 

obowiązków społecznych i obywatelskich.

– W  dniu  9  lutego  2009r. Przewodniczący  Komisji  INWENTARYZACYJNEJ  ds. 

KOMUNALIZACJI MIENIA Jerzy WĘGIELSKI przestawił Sprawozdanie z pracy Komisji 

za II półrocze 2008 roku oraz Plan pracy Komisji na I półrocze 2009r.  

– w dniu  11 lutego 2009r.  otrzymałem pismo Burmistrza  Miasta  Arkadiusza  CZECH 
o następującej treści (...)

– w dniu  11 lutego 2009r. otrzymałem Sprawozdanie z wykonania budżetu w 2008r. 

Przewodniczącego Zarządu Dzielnicy Osada Jana - Ewalda OPUCHLIK,
– w dniu  19 lutego 2009r.  otrzymałem do wiadomości  opinię  prawną  wydaną przez 

Kancelarię  Radców  Prawnych  „Probitas”  S.C.   w związku  ze  zmianą  procedury 

sporządzania  studium uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania  przestrzennego 

miejscowych  planów zagospodarowania  przestrzennego  w  wyniku  wejścia  w  życie 

ustawy o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 

w ochronie środowiska oraz ocenie oddziaływania na środowisko,

– W  dniu  13  lutego  2009r. otrzymałem  informację  Wojewódzkiego  Urzędu  Ochrony 

Zabytków dotyczącą udzielonych dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, udzielonych w 2008 

roku z budżetu Śląskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków.
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– W dniu 13 lutego 2009r. otrzymałem informację Przewodniczącego Zarządu Dzielnicy 

Stare  Tarnowice  Józefa  SIENICKIEGO o  przebiegu  narady  zorganizowanej  przez 

Starostę Tarnogórskiego w sprawie przywrócenia posterunku policji w Dzielnicy Stare 

Tarnowice przy ul. Bałkańskiej. 

– W dniu 16 lutego 2009r. Prezes Uczniowskiego Klubu Sportowego Hokeja na Trawie 

„Ósemka” Pan Norbert GÓRSKI zwrócił się do mnie o pomoc finansową w organizacji 

obchodów  Jubileuszu  25  lecia  istnienia  Klubu.  Niniejsze  pismo  skierowałem  do 

Burmistrza Miasta. 

– W dniu  17 lutego 2009r. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Repty Śląskie Ryszard 

ŚWIDERSKI przekazał na moje ręce informację o terminie zebrania sprawozdawczego 

z  mieszkańcami  Dzielnicy  Repty  Śląskie,  który  przypada  na  dzień  9  marca  br., 

o godzinie 18:00 w świetlicy miejskiej przy ul. Witosa 61      

– w dniu 18 lutego 2009r. najemcy lokalów użytkowych budynku przy ul. Krakowskiej 18 

zwrócili  się do mnie z prośbą o umożliwienie wykupu wynajmowanych przez siebie 

lokali. Prośbę mieszkańców przekazałem do Burmistrza Miasta.

– W dniu 19 lutego 2009r. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Sowice Janusz ŚNIETKA 
poinformował  mnie  o  terminie  spotkania  z mieszkańcami  Dzielnicy  Sowice 

przypadający na dzień 13 marca br.  godzina 18:00 w Zespole Szkolno-Przedszkolnym 

Nr 1 przy ul. Słowackiego 34.  

– w  dniu  20  lutego  2009r.  wpłynęło  pismo  Zastępcy  Burmistrza  Miasta  Piotra 

SKRABACZEWSKIEGO, którego treść pozwolę sobie Państwu przedstawić (...).

– W dniu 20 lutego 2009r. otrzymałem odpowiedź Burmistrza Miasta Arkadiusza CZECH 
na pismo Radnego Stanisława KOWOLIK w sprawie złożonej propozycji powołania do 

Rady Sportu działacza sportowego Pana Stanisława PRUDŁO. 

– W dniu  23 lutego 2009r. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Stare Tarnowice Józef 

SIENICKI  złożył  na  moje  ręce uwagi  do  projektu  Burmistrza  Miasta  w/s  procedury 

składania Zamówień-Zleceń  przez Rady Dzielnic.

– W dniu  23 lutego 2009r. otrzymałem pismo Burmistrza Miasta  Arkadiusza CZECH 

w sprawie  ujednolicenia  procedury  rozstrzygania  przez  Radę  Miejską  skarg  na 

Burmistrza  Miasta  oraz  kierowników  jednostek  organizacyjnych  Gminy  Tarnowskie 

Góry, którego treść jest następująca (...)

– W dniu  24 lutego 2009r. Przewodniczący Komisji BEZPIECZEŃSTWA I PORZĄDKU 

PRAWNEGO Piotr WYCISK przekazał na moje ręce Sprawozdanie z prac Komisji za II 

półrocze 2008r. oraz Plan pracy Komisji na I półrocze 2009r. 
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– w dniu  24 lutego 20009r. Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 Ludomira  PYKA, 

a także  Dyrektor  Publicznego  Gimnazjum  Nr  2  Pani  Ewa  GARCZARCZYK 
przedstawiła prośbę skierowaną do Rady Dzielnicy Środmieście-Centrum w sprawie 

pomocy w organizacji Jubileuszu 75-lecia istnienia szkoły w dniach 15-16 maja br. 

– w  dniu  24  lutego  2009r. Przewodnicząca  Komisji  OCHRONY  ŚRODOWISKA 

I FUNDUSZY  EUROPEJSKICH,  RODZINY,  ZDROWIA  I POMOCY  SPOŁECZNEJ 

Alicja  KOSIBA-LESIAK złożyła  na  moje  ręce  sprawozdanie  z  pracy  Komisji  za  II 

półrocze 2008 roku oraz Plan pracy na I półrocze 2009r. a także Sprawozdanie z prac 

za II półrocze 2008r Komisji, które zostały połączone w dniu 29 października 2009r. tj 

Komisji  OCHRONY ŚRODOWISKA I  FUNDUSZY  EUROPEJSKICH  oraz   Komisji 

RODZINY, ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ.

Część informacyjna Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry

INFORMACJA

z działalności wydziałów Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych Gminy  
w okresie od dnia 26.01.2009r. - 23.02.2009r. 

Wydział Inwestycji i Remontów:

1. W lutym przystąpiono do wymiany drzwi zewnętrznych wraz z wykonaniem wiatrołapu 

do Referatu Podatków w budynku Ratusza.

2. Wykonano  dokumentacje  projektowe  na  uzupełnienie  oświetlenia  ulic:  Kopalnianej 

i Królowej Jadwigi.

3. W dniu 12. lutego odbył sie przetarg nieograniczony na uzupełnienie oświetlenia 4 ulic: 

Grunwaldzkiej, Włoskiej, Poczdamskiej, Słoneczników i Miedzianej - II etap.

4. W  wyniku  przetargu  nieograniczonego  w  dniu  11.  lutego  wyłoniono  wykonawcę  na 

dobudowę windy do budynku przy ul. Sienkiewicza 2.

5. W dniu 13. lutego uzyskano decyzję o pozwoleniu na budowę ul. Kruczej, równocześnie 

przygotowując wniosek na ogłoszenie przetargu na realizację zadania.

6. Zwrócono się z wnioskiem do NFOŚiGW w Warszawie o umorzenie pożyczki udzielonej 

na   budowę kanalizacji w dzielnicy Repty Śląskie - II etap w wysokości 300 tys. złotych 

z przeznaczeniem umorzenia na zadanie "Budowa kanalizacji - Repty Sląskie".

7. Złożono  do BZP wniosek  na wykonanie utwardzenia dróg gruntowych wewnętrznych 

i dojazdowych.
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Wydział Gospodarki Nieruchomościami:

1. Sprzedano  2  nieruchomości  niezabudowane  w  drodze  przetargów  ustnych 

nieograniczonych: 

- przy ulicy Przedwiośnia za cenę 11.677,70 zł (netto),

- przy ulicy Górnej za cenę 24.086 zł (netto).

2. Przygotowano postanowienia w sprawie:

- zawarcia umowy dzierżawy na grunty o pow.: 25 m2 i 800 m2,

- przeznaczenia do dzierżawy gruntów: o pow. 30 m2  i 280 m2,

- sprzedaży  w  drodze  drugiego  przetargu  ustnego  ograniczonego  nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej położonej przy ulicy Cmentarnej,

- sprzedaży w drodze drugiego przetargu ustnego nieograniczonego prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości gruntowej niezabudowanej przy ulicy Kopalnianej.

3. Przygotowano  Uchwały  na  sesję  Rady  Miejskiej  z  dnia  26.01.2009r  w  sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż:

- nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej  położonej  przy  ulicy  Stefana  Batorego 

w drodze  bezprzetargowej na rzecz użytkownika wieczystego,

- prawa  użytkowania  wieczystego  gruntu  zabudowanego  własności  Skarbu  Państwa 

położonego  przy ulicy Kopalnianej,

- nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej przy ulicy Wiejskiej i  Kopalnianej  

w Tarnowskich Górach.

4. Wydano:

- 16 zgód na wejście w teren,

- 1 zgodę na wycięcie drzewa,

- 1 zgodę na na korzystanie z drogi gminnej,

- 14 zawiadomień o nadaniu numerów porządkowych nieruchomości,

- 14 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości,

- 9 postanowień opiniujących podziały nieruchomości,

- 2 decyzje o rozgraniczeniu nieruchomości,

- 3 postanowienia o rozgraniczeniu nieruchomości.

5. Przesłano  do  Wojewody  Śląskiego  7  wniosków  celem  wydania  decyzji 

komunalizacyjnych na  grunty o pow. 0.6247 ha.
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Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki:

1. Bieżąca  analiza,  rozliczanie  i  weryfikacja  I  transzy  (od  IX/08  do  XII/08) 

stypendiów/zasiłków socjalnych przyznanych przez Burmistrza Miasta T.  Góry  uczniom 

zamieszkałym na  terenie Gminy.

2. Bieżąca analiza arkuszy organizacyjnych w ramach wdrażania Systemu Zarządzania 

Oświatą  Sigma Optivum oraz  Arkusz  Optivum w podległych  placówkach oświatowych 

Gminy.

3. Przyjmowanie sprawozdań końcowych z realizacji  zadań z zakresu upowszechniania 

kultury   fizycznej i sportu oraz ich analiza (rozliczanie, pisma w sprawie).

4. Organizacja  pracy  Komisji  ds.  przyznawania  nagród  i  wyróżnień  (powiadamianie, 

protokół) oraz przygotowanie rozstrzygnięcia w zakresie przyznanie wyróżnień i nagród 

Burmistrza Miasta za wysokie wyniki sportowe – przyznano 35 nagród

5. Organizacja pracy Komisji ds. przyznawania stypendium sportowego (powiadamianie, 

protokół)   oraz  przygotowanie  rozstrzygnięcia  w  zakresie  przyznania  stypendium 

sportowego na 2009 r.  -przyznano 24 stypendia.

6. Zawieranie umów na wsparcie finansowego rozwoju sportu kwalifikowanego w mieście 

(zawarto 10 umów).

7. Współorganizacja  wyjazdu  drużyn  gimnazjalnych  z  Tarnowskich  Gór  na  zawody 

szachowe  w  ramach  Mistrzostw  Gimnazjów  o  Puchar  Burmistrzów  i  Wójtów  Powiatu 

Tarnogórskiego  Krupskim Młynie (zawody w dniu 28.02.09)

8. Współorganizacja Zawodów w Narciarstwie Biegowym nad Dramą o Puchar Burmistrza 

Miasta  (21.02.2009 r.)

9. Praca w Zespole ds. organizacji  „I  Rajdu po Ziemi Tarnogórskiej” – planowanego na 

dzień  25.04.2009 r.

10. Współorganizacja szkolnych imprez turystycznych (pismo w sprawie).

11. Przygotowanie zmian w Regulaminie Działania Rady Sportu.

Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji      sanitarnej   

i deszczowej w Tarnowskich Górach:

1. Spotkanie  w  Narodowym  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej 

w Warszawie. Omówiono umowę o dofinansowanie i procedury związane z jej zawarciem 

i realizacją. 

2. Z udziałem służb finansowych i prawnych Urzędu wypracowano projekty umów:

12



• dofinansowanie

• dopłaty do oprocentowania preferencyjnego kredytu bankowego

3. Dokonano wyboru Wykonawcy na ”Wykonania materiałów aplikacyjnych do Programu 

Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2007 – 2013 dla projektu pn.  „Budowa 

kanalizacji sanitarnej i deszczowej oraz oczyszczalni ścieków komunalnych w Tarnowskich 

Górach – II Faza”. 

4. Trwają prace związane w wyborem Wykonawcy robót dla Kontraktu Nr 1 A. 

5. W dniu 20 lutego 2009 r. zawarto z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Katowicach umowę pożyczki na kwotę 7 973 000,00 zł.

Biuro Strategii i Rozwoju Miasta:

1. Przygotowanie  i  złożenie  wniosku  w  ramach  ogłoszonego  przez  Ministra  Kultury  

i  Dziedzictwa Narodowego oraz Narodowe Centrum Kultury Ogólnopolskiego Programu 

Rozwoju Chórów Szkolnych „Śpiewająca Polska”.

2. Prace  przygotowawczo-  organizacyjne  do  złożenia  wniosku  w  ramach  ogłoszonego 

naboru     wniosków    wniosków o dofinansowanie realizacji projektów w ramach Programu   

Operacyjnego               Kapitał Ludzki Priorytet 1: Zatrudnienie i Integracja Społeczna, Działanie   

1.3:  Ogólnopolskie                programy integracji  i  aktywizacji  zawodowej,  Poddziałanie  1.3.1:   

Projekty na rzecz społeczności               romskiej  . 

3. Prace  przygotowawczo  –  organizacyjne  do  złożenia  wniosku  w  ramach  Programu 

Operacyjnego      Kapitał-  Ludzki,  działanie  9.1.2.  Wyrównywanie  szans  edukacyjnych 

uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji  oraz zmniejszanie różnic w jakości 

usług edukacyjnych. 

4. Współpraca z  placówkami  oświatowymi  przy realizacji  zadania  w ramach Programu 

Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  (nr  1/POKL/9.4/2008)  pt.  „Nauczyciel  się  uczy.  

Podnoszenie kwalifikacji tarnogórskiej kadry oświatowej”, które otrzymało dofinansowanie 

ze  środków Europejskiego  Funduszu  Społecznego.  Realizacja  programu,  prowadzenie 

działań promocyjnych na potrzeby projektu. 

5. Ostateczny  etap  prac  nad  aktualizacją  Lokalnego  Programu  Rewitalizacji  Gminy 

Tarnowskie  Góry.  Przygotowanie  Projektu  LPR  do  uwzględnienia  i  zasięgnięcia  opinii 

publicznej.

13

http://www.wwpe.gov.pl/index.php?params%5Bsection_id%5D=3&params%5Bcategory_id%5D=8&params%5Bid%5D=539
http://www.wwpe.gov.pl/index.php?params%5Bsection_id%5D=3&params%5Bcategory_id%5D=8&params%5Bid%5D=539
http://www.wwpe.gov.pl/index.php?params%5Bsection_id%5D=3&params%5Bcategory_id%5D=8&params%5Bid%5D=539
http://www.wwpe.gov.pl/index.php?params%5Bsection_id%5D=3&params%5Bcategory_id%5D=8&params%5Bid%5D=539


6. Prace nad aktualizacją Strategii Rozwoju Miasta. 

7. Bieżąca  współpraca  Biura  z  komórkami  organizacyjnymi  Urzędu  w  zakresie 

przygotowywania wniosków o dofinansowanie zadań Gminy. 

 

Biuro Zamówień Publicznych:

Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W  trybie  przetargu  nieograniczonego  o      wartości  zamówienia  mniejszej  niż  kwoty   

określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 Euro – 

dla dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

● Zakup sprzętu komputerowego wraz z oprogramowaniem,

● Pielęgnacja  i  ścinanie  drzew  na  terenie  Gminy  Tarnowskie  Góry  Tarnowskie  Góry 

w latach 2009-2010,

● Pielęgnacja  niskiej  zieleni  miejskiej  wraz  z  konserwacją  infrastruktury  na  terenie 

Tarnowskich Gór,

● Podział geodezyjny nieruchomości na terenie Gminy Tarnowskie Góry,

● Remont  pokrycia  dachowego  budynku  mieszkalnego  w  Tarnowskich  Górach  przy 

ul. Wyspiańskiego 22, 22a

● Budowa i uzupełnienie oświetlenia 4 ulic na terenie Tarnowskich Gór.

W trybie zapytania o cenę na:

● Ustalenie wartości  nieruchomości zabudowanych budynkami użyteczności  publicznej  

    z określeniem ceny gruntów i obiektów budowlanych,

● Wycena nieruchomości zabudowanych w Tarnowskich Górach,

● Wycena nieruchomości niezabudowanych w Tarnowskich Górach.

Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia mniejszej niż kwoty określone 

w przepisach wydanych na podstawie  art.  11 ust.  8  ustawy Pzp (206.000 Euro – dla 

dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:
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● Usuwanie odpadów komunalnych i niebezpiecznych z terenu Gminy Tarnowskie Góry,

● Kompleksowe ubezpieczenie Gminy Tarnowskie Góry w 2009 r.,

● Dostawa (sprzedaż) i zapewnienie świadczenia usług dystrybucji energii elektrycznej do 

obiektów Urzędu Miejskiego w Tarnowskich Górach. 

Wydział Architektury:

I.     Zestawienie  wniosków,  które  wpłynęły  do  Wydziału  Architektury   
w     poszczególnych       sprawach:

1.   o  wydanie  decyzji  o  warunkach  zabudowy  i  zagospodarowaniu  terenu       -  70 

wniosków,

2.   o wydanie zaświadczeń o braku m.p.z.p.                                   - 28 wniosków,

3.   o wydanie wypisu i wyrysu z tekstu planu                                   -  7 wniosków,

4.   o przeniesienie lub zmianę decyzji                                             -  7 wniosków.

II.       Załatwianie spraw bieżących:  

1.Przygotowano i wydano 40 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu terenu.

2.Wnioski  w  sprawie  uzyskania  zaświadczenia  o  braku  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego oraz wnioski o uzyskanie wypisu i wyrysu z planu 

załatwiane są na bieżąco.

3.W toku postępowania znajdują się obecnie 143 sprawy.

III. Sprawy dodatkowe:

1. Kontynuacja  zadań  wynikających  z  podpisanych  umów  w/s  wykonania  projektów 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz projektów zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Tarnowskie Góry:

 zmiany  fragmentów  miejscowego  planu  w  dzielnicy  Bobrowniki  Wschód  –  trwa 

przyjmowanie opinii i uzgodnień ws. zmian planu, 

 projekt  zmian  Studium  dla  dzielnic  północnych  miasta  –  przygotowane  zostały 

dokumenty  dotyczące  postępowania  ws.  podpisania  dodatkowej  umowy  na 

wykonanie  wymaganej  w  trybie  nowych  przepisów  prognozy  oddziaływania  na 

środowisko  oraz  przygotowany  został  projekt  Aneksu  do  umowy  podstawowej 

w zakresie zmiany terminu wykonania opracowania zasadniczego, 
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 projekt zmian Studium dla dzielnic południowych – opracowanie projektu umowy na 

wykonanie prognozy oddziaływania na środowisko, 

 projekt  zmian  Studium  dla  dzielnic  centralnych  miasta  –  przygotowanie 

dokumentacji  umożliwiającej  podpisanie  dodatkowej  umowy  na  wykonanie 

prognozy oddziaływania na środowisko. 

2. Wydawanie opinii o przeznaczeniu działek dla Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

Urzędu Miejskiego oraz dla Starostwa Powiatowego.

3. Wydawanie opinii o możliwości podziału, zbycia lub wydzierżawienia działek na prośbę 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

4. Udzielanie  informacji  z  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na 

prośbę Wydziału Ochrony Środowiska, Wydziału Gospodarki Nieruchomościami oraz dla 

Starostwa Powiatowego.

5. Odszukiwanie  dokumentacji  archiwalnej  dotyczącej  wydanych  przez  tutejszy  organ 

pozwoleń na     budowę.

6. Odszukanie archiwalnej dokumentacji dotyczącej winiarni „Sedlaczek” .

7. Opracowanie Gminnej Ewidencji Zabytków – wpisanie rekordów nr 1-35.

Wydział Ochrony Środowiska:

● Decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach:

   -  wydano decyzje dla następujących przedsięwzięć: 

○ budowa stacji paliw przy ul. Zagórskiej,

○ budowa ul. Ściegiennego, 

○ budowa ul. Prusa,

○ budowa budynku produkcyjno – usługowego blacharnia – lakiernia samochodowa wraz 

z komorą     lakierniczą przy ul. Gliwickiej – ASKO Sp.J. 

● W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów, wydano 7 decyzji, m.in. dla Starostwa 

   Powiatowego  oraz  jedno  postanowienie  zawieszające  postępowania  dot.wydania 

zezwolenia na    usunięcie drzewa. W związku z wydaną decyzją przez Burmistrza Miasta 

Tarnowskie Góry naliczającą    administracyjną karę pieniężną za usunięcie 11 szt. drzew 

16



bez  wymaganego  zezwolenia,  firmie     JERONIMO  MARTINS  DYSTRYBUCJA  S.A. 

z siedzibą  w  Kostrzynie,  na  konto  Gminnego     Funduszu  Ochrony  Środowiska 

i Gospodarki Wodnej wpłynęła kwota w wysokości 547.890,75zł.

● W zakresie utrzymania terenów zielonych:

−         Park w Reptach - realizowano bieżące prace porządkowe i pielęgnacyjne-głównie 

wyrób drewna ze złamanych drzew i konarów. 

−         Opracowywano  wniosek  do  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Katowicach na dofinansowanie zadań zaplanowanych do 

realizacji w 2008r. w  Parku w Reptach (obiekt zabytkowy).

−         Rozstrzygnięto przetarg i zawarto umowę na cięcia pielęgnacyjne i wycinki drzew 

na terenie Gminy Tarnowskie Góry w latach 2009-2010.

−         Rozstrzygnięto  przetarg  na  pielęgnację  niskiej  zieleni  miejskiej  wraz 

z konserwacją infrastruktury na  terenie Gminy Tarnowskie Góry w 2009 roku”.

−         Rozpoczęto  cięcia  pielęgnacyjne  drzew  rosnących  na  zieleńcu  przy 

ul. Piłsudskiego (obok Hali Targowej).   

 ● W zakresie edukacji ekologicznej:

1. Postanowieniem Burmistrza Miasta Nr 1470/2009  z dnia 05.02.2009r. ustalony został 

Wieloletni Program Edukacji Ekologicznej Gminy Tarnowskie Góry na lata 2009-2012 

oraz Roczny Program Edukacji Ekologicznej Gminy Tarnowskie Góry na rok 2009. 

2. W ramach realizacji Rocznego Programu Edukacji Ekologicznej na 2009r. ogłoszono III 

edycję  konkursu  dla  tarnogórskich  szkół  podstawowych i  gimnazjalnych  na zbiórkę 

zużytych  baterii  pn.  „Zbieramy zużyte  baterie  –chronimy środowisko”.  Do konkursu 

zgłosiło się 13 szkół.

● W ramach realizacji  III  etapu Programu ONE podpisano z WFOŚiGW w Katowicach 

aneks do  umowy pożyczki zmieniający planowany efekt rzeczowy zadania oraz przesłano 

rozliczenie czwartej transzy pożyczki na kwotę 678.608,01 zł. Złożono również wniosek 

o wypłatę ostatniej (piątej) transzy pożyczki na modernizację 47 obiektów. 

● Przeprowadzono  kontrolę  ubezpieczenia  obowiązkowego  OC  rolników  z  tytułu 

posiadania  gospodarstwa  rolnego  i  ubezpieczenia  budynków  rolniczych  wchodzących 

w skład gospodarstwa rolnego.
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● Dokonano rocznego rozliczenia za 2008 rok z wpłaty 2 % odpisu z podatku rolnego na 

rzecz  Śląskiej Izby Rolniczej w Katowicach.

● Podpisano z firmą Remondis Tarnowskie Góry Sp. z o.o. umowę na realizację zadania 

pn. „Usuwanie  odpadów  komunalnych  i  niebezpiecznych  z  terenu  gminy  Tarnowskie 

Góry”.

● W  ramach  Regionalnego  Systemu  Zarządzania  Środowiskowego  REMAS  dokonano 

Przeglądu  realizacji  zadań  programu  zarządzania  środowiskowego  w  2008r.  oraz 

opracowano  Rejestr  celów   z  zadań  środowiskowych  w 2009r.  i  Program zarządzania 

środowiskowego  na  2009r.  Ponadto  zaktualizowano  rejestr  znaczących  aspektów 

środowiskowych.

● Krajowy Program Oczyszczania Ścieków Komunalnych:

- pozyskano dane PWiK, GI i JRP w celu opracowania sprawozdania z realizacji zadań 

inwestycyjnych w zakresie gospodarki ściekowej w roku 2008,

-  wystąpiono do Krajowego Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie o zmianę zapisów 

w projekcie Aktualizacji Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych.

Po konsultacjach w projekcie A-KPOŚK dokonano korekty zgodnie z danymi przesłanymi 

przez gminę.

● Zakłady Chemiczne „Tarnowskie Góry” w Tarnowskich Górach  w likwidacji – zwałowisko 

nr 1:

- po raz trzeci wezwano Zakłady Chemiczne „Tarnowskie Góry” w Tarnowskich Górach  

w  likwidacji  o  przedłożenie  harmonogramu  prac  polegających  na  usunięciu  odpadów 

zalegających  na  zwałowisku  nr  1,  w  ramach  realizacji  pkt.  3  sentencji  decyzji  z  dnia 

21.01.2008r.  znak  Ś.5327-2/07-08  nakazującej  Zakładom  Chemicznym,  jako 

posiadaczowi  odpadów,  usunięcie  odpadów  w  ilości  478,7  tys.  Mg,  zalegających  na 

działkach  nr  252/38  i  254/38,  stanowiących  zwałowisko  nr  1  Zakładów  Chemicznych 

(własność osób fizycznych).

● Profilaktyka zdrowotna dzieci :

Rozliczono umowę dotacji (wsparcie realizacji zadania w wys. 30.000 zł – z GFOŚiGW) 

zawartą   z  Fundację  na  rzecz  dzieci  „Miasteczko  Śląskie”  na  realizację  zadania 

z dziedziny promocji  i  ochrony zdrowia pn. „Realizacja monitoringu zdrowotnego dzieci 

w zakresie  narażenia  środowiskowego  na  ołów  oraz  wyjazdów  profilaktyczno  – 

zdrowotnych dzieci. W ramach zadania Fundacja wydatkowała w sumie 376 478 zł (w tym 

dotacja z GFOŚiGW 30.000 zł) – przebadano na zawartość ołowiu we krwi 722 dzieci oraz 
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skierowano na wyjazdy profilaktyczno - zdrowotne 407 dzieci z terenu tarnowskich Gór.

13 lutego br. ogłoszono otwarty Konkurs ofert na wsparcie realizacji zadania publicznego 

z  dziedziny  promocji  i  ochrony  zdrowia  –  „Realizacji  monitoringu  zdrowotnego  dzieci 

w zakresie  narażenia  środowiskowego  na  ołów  oraz  wyjazdów  profilaktyczno  – 

zdrowotnych dzieci w mieście Tarnowskie Góry w 2009 roku.”

 

Wydział Kultury i Promocji Miasta:

1. Opracowanie miesięcznego   wykazu  imprez kulturalnych na luty.

2. Przygotowanie poleceń przelewu  dotacji dla gminnych instytucji kultury.

3. Opracowanie umów cywilno – prawnych dotyczących prowadzonej działalności.

4. Rozliczanie  dotacji  przyznanych  przez  gminę  w  roku  2008  w  trybie  ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

5. Przygotowanie  dokumentacji  związanej  z  ogłoszeniem  otwartego  konkursu  ofert  na 

realizację w  roku  2009  zadania  publicznego  Gminy  w  dziedzinie  kultury,  udzielanie 

wyjaśnień stronom.

6. Przygotowanie dokumentacji dotyczącej powierzenia Tarnogórskiemu Centrum Kultury 

organizacji „Gwarków Tarnogórskich 2009”.

7. Prowadzenie  działań  mających  na  celu  wyłonienie  tegorocznych  laureatów Nagrody 

Burmistrza Miasta za osiągnięcia w dziedzinie kultury.

8. Przygotowanie dorocznego Spotkania Animatorów i Twórców Kultury. 

9. Opracowanie projektów uchwał: w sprawie nadania imienia Bolesława Lubosza MBP 

w  Tarnowskich  Górach  oraz  powołania  nowego  składu  Rady  Muzeum w  Tarnowskich 

Górach.

10. Organizacja pobytu zespołu koszykarzy z partnerskiego miasta Kutna Hora.

11. Przygotowania do włączenia się w organizację Zlotu pojazdów Militarnych (maj) we 

współpracy  z  gminami  Bytom i  Radzionków oraz  organizacja  pozarządową  z  Bielska-

Białej.

12. Bieżąca obsługa finansowa – opracowywanie faktur, zleceń, zamówień.

13. Bieżąca obsługa klienta.
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Wydział Finansowy:

 1. Księgowano wpłaty, przypisy i odpisy.

2. Wystawiano zaświadczenia o niezaleganiu w podatkach.
 3. Wystawiano upomnienia. 

 4. Wystawiano tytuły wykonawcze.
 5. Zwracano nadpłaty.

 6. Wystawiano kwity do kasy - około 2300 szt.
 7. Wystawiano postanowienia o zaliczeniu wpłat.
 8. Sprawdzano deklaracje DT-1 pod względem merytorycznym i rachunkowym.

9. Zakładano  kartoteki  podatnikom  w  oparciu  o  otrzymane  deklaracje  oraz  informacje 

otrzymane z Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach.

10. Dokonywano przypisów na podstawie otrzymanych deklaracji.

 11. Zakładano  nowe  kartoteki  podatnikom  w  oparciu  o  deklaracje  oraz  informacje 

otrzymane z Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach.

12. Udzielano  odpowiedzi  na  pisma  podatników,  sporządzano  pisma  do  Urzędu 

Skarbowego o  wycofanie,  aktualizację  tytułów  wykonawczych  lub  zawieszenie 

postępowania egzekucyjnego.

13. Przyjmowano wpłaty w kasie podatkowej –  około 3700 szt.

14. Sprawdzano raporty kasowe.

15. Rozliczano inkasentów opłaty targowej.

16. Wydawano bloczki opłaty targowej oraz kwitariusze.

17. Wystawiano wezwania do uiszczenia opłaty skarbowej.

18. Wydawano decyzje stwierdzające zwrot opłaty skarbowej.

19. Sporządzano sprawozdania z wykonania dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych 

za  2008r. oraz o zaległościach przedsiębiorców we wpłatach środków publicznych. 

20. Wydrukowano,  opieczętowano i  przygotowano do doręczania  –  około  15.000 szt  

decyzji   wymiarowych w podatku od nieruchomości,  łącznym zobowiązaniu pieniężnym 

oraz  w  podatku rolnym i leśnym dla osób fizycznych.
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21. Wydano decyzje w sprawie umorzenia,  rozłożenia na raty oraz odroczenia terminu 

 płatności  podatku  od  nieruchomości,  podatku  rolnego  oraz  podatku  od  spadków 

i darowizn dla osób prawnych i fizycznych –  16 szt.

22. Dokonano analizy do wniosków uznaniowych – 18 szt.

23. Wydano postanowienia w sprawach podatkowych  – 30 szt. 

24. Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i udzielonej pomocy de minimis – 12 szt.

25. Wezwano podatników do złożenia informacji w sprawach podatkowych  – 190 szt.

26. Sprawdzano i podpisywano wezwania, postanowienia oraz decyzje podatkowe.

27. Przygotowano korespondencję do wysyłki.

28. Przyjęto deklaracje od osób prawnych – 250 szt.

29. Wprowadzano dane zawarte w składanych informacjach i deklaracjach podatkowych 

do  bazy komputerowej.

30. Zakładano nowe kartoteki w ewidencji komputerowej w oparciu o złożone informacje 

i deklaracje podatkowe. 

31. Dokonywano przypisów i  odpisów podatku w oparciu o składane korekty deklaracji 

podatkowych przez osoby prawne. 

32. Uzgodniono przypisy i  odpisy za miesiąc styczeń 2009r.  z  Referatem Księgowości 

Podatkowej.

33. Opracowano  wniosek  Gminy  o  przekazanie  kwoty  rekompensującej  utracone  

dochody z tytułu zwolnień zakładów pracy chronionej.

34. Przygotowanie  sprawozdania  o  skutkach  udzielonych  ulg  /umorzeń,  odroczeń 

i rozłożeń na raty, zwolnień oraz obniżek stawek/ w 2008r. 

35. Przygotowano sprawozdania o udzielonej pomocy publicznej za czwarty kwartał 2008r.

36. Przygotowano  sprawozdanie  o  nie  udzielonej  pomocy  publicznej  w  rolnictwie  za 

miesiąc styczeń 2009r.  

37. Udzielano odpowiedzi na pisma podatników.

38. Sporządzono  1  projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie  zmian  w  uchwale 

budżetowej na 2009 rok.

39. Sporządzono 6 projektów zarządzeń Burmistrza Miasta w sprawie zmian w budżecie 

i układzie wykonawczym budżetu miasta Tarnowskie Góry na 2009 rok oraz w sprawie 

harmonogramu realizacji dochodów i wydatków budżetu miasta na 2009 rok.

40. Zmiany wynikające z Zarządzeń wprowadzono do planu budżetu na 2009 rok.

41. Wprowadzono zmiany planu budżetu  wynikające z  Zarządzeń do programu Bestia 

oraz  przesłano do RIO w Katowicach.
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42. Zebrano  i  zweryfikowano  jednostkowe  sprawozdania  z  jednostek  budżetowych  za 

2008 rok   oraz sporządzono zbiorcze sprawozdania Rb-27S o dochodach budżetowych, 

Rb-28S o wydatkach budżetowych, Rb-NDS o nadwyżce, deficycie, Rb- PDP podstawowe 

dochody  podatkowe,  Rb-No  należnościach,  Rb-Z  o  zobowiązaniach,  Rb-27ZZ  o 

dochodach  i  wydatkach   zw.  realizacją  zadań  z  zakresu  administracji  rządowej  oraz 

innych zadań zleconych JST ustawami oraz Rb-50 o dotacjach.

43. Zebrano  i  zweryfikowano  sprawozdania  Rb-N,  Rb-Z  z  samorządowych  instytucji 

kultury oraz SP ZOZ za 2008 rok.

44. Opracowano  i  przesłano  informacje  do  Śląskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  dot. 

rozliczenia dotacji udzielonych z budżetu państwa w 2008 roku.

45. Przesłano Informację o nieudzieleniu pomocy publicznej w rolnictwie lub rybołówstwie 

w styczniu 2009 roku.

46. Zebrano i zweryfikowano jednostkowe sprawozdania z jednostek budżetowych za m-c 

styczeń  2009 r.

47. Prowadzone są prace nad sprawozdaniem opisowym z wykonania budżetu miasta 

Tarnowskie  Góry za 2008 rok.

48. Bieżąca  obsługa  rad  dzielnic  w  zakresie  realizacji  planu  wydatków  oraz 

przedkładanych do  zapłaty faktur.

49. Obsługa kancelaryjna Wydziału Finansowego i Skarbnika Miasta.

 
Urząd Stanu Cywilnego:

1. Zarejestrowano :

   116 – urodzeń noworodków

     80 – zgonów

       3 – małżeństwa konkordatowe

     10 – małżeństw cywilnych

      5 - umiejscowionych

2. Wpisano do ksiąg stanu cywilnego :

14 - orzeczeń o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód

  3 -  orzeczenia o zaprzeczeniu ojcostwa

3. Wydano :
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5 – decyzji o zmianie imion i nazwisk

9 – decyzji o sprostowaniu błędów pisarskich

4 – decyzje o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego

1 – decyzja o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małżeńskiego

4 – zaświadczenia o zdolności prawnej do zawarcia małżeństwa

9 – postanowień o przekazaniu podań według właściwości miejscowych

5 – decyzji dotyczących wpisanie treści zagranicznych aktów do polskich ksiąg

4. Przyjęto :

16 – oświadczeń o uznaniu dziecka

21 – zapewnień o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa

885- podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego

5. Korespondencja zrealizowana w sprawach :

65– urodzeń

10 – małżeństw

19 – zgonów

  2 – konsularnych

6. Wysłano życzenia urodzinowe 15 osobom obchodzących 90 i więcej lat życia.

Wydział Spraw Obywatelskich:

Liczbowo /opracowane i wydane dokumenty/ sytuacja przedstawia się następująco: 

- wszczęto  19  postępowań  w  sprawach  meldunkowych,  1  postępowanie  w  sprawie 

wydania    pozwolenia na zorganizowanie i przeprowadzenie zbiórki publicznej,

- wydano  ogółem  24  decyzje,  w  tym  9  w  sprawach  meldunkowych,  14  w  oparciu 

o ustawę  o  powszechnym  obowiązku  obrony,  1  w  sprawie  wydania  pozwolenia  na  

zorganizowanie  i przeprowadzenie zbiórki publicznej,

- przyjęto 316 wniosków o wydanie dowodu osobistego i wydano z produkcji 272 dowody 

osobiste     oraz  dla  wydanych  dowodów  przesłano  do  Urzędu  Skarbowego  przyjęte 

zgłoszenia    aktualizacyjne NIP,
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- objęto 7 osób pomocą w sprawach załatwienia dowodu osobistego mieszkańców,

- przyjęto 146 zgłoszeń o zmianach pobytu czasowego, 280 zgłoszeń o zmianach miejsca 

pobytu    stałego,

- zameldowano  33  noworodki  łącznie  z  wystąpieniem  dla  nich  o  nadanie  numerów 

ewidencyjnych     PESEL, wymeldowano z pobytu stałego z powodu zgonu  42 osoby i 

wprowadzono dla 39 osób    zmiany stanu cywilnego /małżeństwa i rozwody/,

- wydano 158 zaświadczeń w oparciu o przepisy ustawy o ewidencji ludności i dowodach 

   osobistych,

- przyjęto 65 wnioski o udostępnienie danych osobowych. 

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej:

1. Świadczenia pomocy społecznej:

   ● zarejestrowano  190 nowych wniosków o pomoc,

   ● wydano  1565 decyzji administracyjnych w sprawie pomocy społecznej,

   ● formy udzielonej pomocy:

1.      zasiłki stałe –  217  świadczeń,

2.      zasiłki okresowe –  467 świadczeń,

3.      zasiłki celowe –  414  świadczeń,

4.      zasiłki celowe specjalne –  186  świadczeń, 

5.      w  ramach  realizacji  programu  „Pomoc  państwa  w  zakresie 

dożywiania” udzielono:

−   zasiłków celowych na zakup żywności –  532   świadczenia,

−   posiłków w szkołach –   544  dzieci

−   wyżywienia w przedszkolach i żłobkach –  138  dzieci

−   finansowano posiłki w Lunch Service –   42  osób,

−   finansowano posiłki w DDPS – 12  osób,

−   finansowano  posiłki  wraz  z  dowozem  dla  mieszkańców 
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Noclegowni –   37  osób,

6.      finansowano pobyt  30 osób w domach pomocy społecznej.

 

● Świadczono usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania  dla 119 osób, w tym: 

   - 103 osoby korzystały z  podstawowych usług opiekuńczych,

   - 50  osób miało dostarczane posiłki do domu,

   - 14 osób korzystało ze specjalistycznych usług opiekuńczych, w tym:

     ♦ 5 osób korzystało z usług rehabilitacyjnych,

     ♦ 1 osoba z usługi pielęgniarskiej

     ♦ 8 osób korzystało z porady psychologicznej.

Pomoc w ramach Ośrodków  Wsparcia: 

Rodzaj placówki
Ilość pensjonariuszy w okresie 

sprawozdawczym 

Dzienny Dom Pomocy Społecznej 60

Noclegownia 50

Zespół Mieszkań Chronionych 63

Dzienny Ośrodek Adaptacyjny 22

● Dodatki Mieszkaniowe:

                   ♦ przyjęto nowych wniosków  -  233

                   ♦ wydano decyzji administracyjnych  -  239

                   ♦ wypłacono świadczeń  -  995  na kwotę 151 744,17 zł. 

● Dział Świadczeń Rodzinnych:

   ♦ wydano  254  decyzje, 

   ♦ wydano  68 zaświadczeń i pism dotyczących świadczeń rodzinnych;

   ♦ wypłacono świadczenia na kwotę 587 093,10 zł. 
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 Liczba świadczeń Liczba rodzin

Zasiłki rodzinne z 
dodatkami

4 485 1 824

Świadczenia opiekuńcze 1 142 1 085

 

● Sekcja Funduszu Alimentacyjnego:

   ♦ wydano 28 decyzji,

   ♦ wydano 141 zaświadczeń i pism dotyczących funduszu alimentacyjnego,

   ♦ wypłacono świadczenia na kwotę 127 685 zł.

 

Wydział Zarządzania Kryzysowego:

1. w zakresie obrony cywilnej:

•      opracowanie sprawozdań z realizacji:

•      - zadań obrony cywilnej,

•      - zarządzania kryzysowego,

•      - szkolenia formacji OC,

•      - szkolenia z zakresu powszechnej samoobrony o ochrony ludności;

•      redagowanie zarządzenia w sprawie powołania formacji obrony cywilnej w mieście 

Tarnowskie Góry w 2009 roku;

•      przygotowanie zarządzenia w sprawie realizacji  zadań obrony cywilnej,  ochrony 

ludności i zarządzania kryzysowego  w mieście Tarnowskie Góry w 2009r.;

•      przygotowanie  „Wytycznych  Burmistrza  Miasta  do  realizacji  zadań  OC 

i zarządzania kryzysowego w 2009 roku”.

2. w zakresie spraw obronnych:

•       opracowanie i przesłanie do Śl.UW. WBiZK drugiej edycji ankiety realizacji zadań 

obronnych i szkolenia obronnego w Urzędzie Miejskim w 2008r.;
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•       opiniowanie wniosków o przeznaczenie osób i rzeczy ruchomych na uzupełnienie 

etatowych / doraźnych potrzeb niezbędnych do  funkcjonowania FOC; 

•       aktualizowanie „Dokumentacji Akcji Kurierskiej . . . .”.

3. w ramach zarządzania kryzysowego:

•  przygotowanie Zarządzeń w sprawie:

• powołania Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego,

• udziału  Straży  Miejskiej  w  działaniach   Gminnego   Zespołu    Zarządzania

• Kryzysowego;

• przygotowanie  Postanowienia  w  sprawie  powołania  Szefa  Gminnego  Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego;

• opracowanie  „Planu  pracy  Gminnego  Zespołu  Zarządzania  Kryzysowego  na  2009 

rok”;

• udział  w  spotkaniu  zorganizowanym  przez  Starostwo  Powiatowe  dotyczącym 

utworzenia posterunku Policji w dzielnicy Stare Tarnowice;

• udział  w posiedzeniu Komisji  Bezpieczeństwa i  Porządku Starostwa Powiatowego  

w Tarnowskich Górach;

• monitorowanie  zagrożeń,  zdarzeń  nadzwyczajnych  i  innych  sytuacji  kryzysowych 

zwłaszcza pod kontem intensywnych opadów śniegu, zawiei i zamieci śnieżnych.

4. w zakresie wdrażania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”:

•  zebranie materiałów podsumowujących roczną pracę Gminnego Zespołu ds. realizacji 

programu Światowej Organizacji Zdrowia.

5. w zakresie bezpieczeństwa imprez masowych:

•  bieżąca działalność dotycząca imprez masowych, rozrywkowych i artystycznych.

6. w zakresie OSP:

• bieżące finansowanie działalności OSP.

27



Straż Miejska:

1. W okresie sprawozdawczym Straż Miejska  przyjęła 103 interwencje w tym 64 w wyniku 

zgłoszeń mieszkańców. Interwencje dotyczyły głównie:

♦  reagowania  w  przypadkach  naruszenia  przez  właścicieli  nieruchomości  Ustawy 

i Regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminach w ramach akcji „Zima”. W tym 

zakresie działania te polegały przede wszystkim na ujawnianiu miejsc niebezpiecznych 

stwarzających  potencjalne  zagrożenie  dla  zdrowia  i  życia  ludzkiego  występujących 

w postaci  zwisających  bezpośrednio  nad  chodnikiem  sopli  lodowych  i  nawisów 

śnieżnych z jednoczesnym wzywaniem właścicieli – zarządców nieruchomości do ich 

niezwłocznego eliminowania.  W dniach  17  –  19.02.br.  współpracowano z  wezwaną 

wcześniej PSP poprzez zabezpieczenie tych miejsc na czas eliminowania zagrożeń.

2. Nałożono 3 mandaty na kwotę 300,00 z następujących wykroczeń:

♦ przeciwko urządzeniom publicznym (art. 145 KW)

♦ przeciwko ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (art. 10 ust. 2)

♦ przeciwko ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (art. 

431 ust.1)

3. Skierowano 4 sprawy do Sądu Rejonowego Wydziału VI Grodzkiego w Tarnowskich 

Górach.

4. W tym okresie odbyło się 12 służb z Policją:

  ♦ 7 z funkcjonariuszami wydziału prewencji

  ♦ 3 z funkcjonariuszami rewiru dzielnicowych

  ♦ 2 z funkcjonariuszami sekcji ruchu drogowego

5. W  dniu  13.02  potwierdzono  zgłoszoną  interwencję  o  samotnie  mieszkającej 

w nieogrzewanym   domu  przy  ul.  Kraszewskiego  84  letniej  kobiecie  nie  potrafiącej 

samodzielnie funkcjonować. Sprawę niezwłocznie zgłoszono do MOPS-u, który udał się z 

nami  na  przedmiotową  posesje,  po czym wezwano  na  miejsce  Pogotowie  Ratunkowe 

i Policję,

-  Również  13.02.  ujawniono  naruszenie  przepisów Ustawy  o  ochronie  zwierząt  przez 

mieszkańca dzielnicy Strzybnica z ul. 11-go listopada wobec jego zwierząt gospodarskich. 

Dzieki  współpracy i  zaangażowanie  Pana  Benedykta  Kupnego  z Referatu  Rolnictwa 
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jeszcze  w  tym  samym  dniu zwierzęta  podkarmiono  i  poprawiono  ich  warunki  bytowe. 

Powiadomiono  dyżurnego  KPP Tarnowskie  Góry.  W  ciągu  kolejnych  dni  wraz  z  w/w 

pracownikiem  Referatu  Rolnictwa,  przedstawiciela  Powiatowego  Lekarza  Weterynarii 

i Towarzystwa  Opieki  nad  Zwierzętami   kilkukrotnie  kontrolowano  i nadzorowano 

postępowanie właściciela wobec tych zwierząt według zaleceń w/w organów.

-  18.02.  w godzinach  wieczornych  na  ul.  Zacisznej  w  okolicach  szkoły  (Osada  Jana) 

Owczarek Niemiecki, prawdopodobnie bezpański atakował psy wyprowadzane pod opieką 

właścicieli.  Jeden  z  psów  wyprowadzanych  na  spacer  został  zagryziony.  Naszemu 

patrolowi  udało się  szybko odizolować tego psa likwidując zagrożenie.  Pies ten został 

przekazany pracownikowi Schroniska dla Psów z Bytomia.

Miejski Zarząd Ulic i Mostów:

W ramach bieżącego utrzymania jezdni i chodników wykonano:

-          bieżące utrzymanie oznakowania pionowego w ulicach : Górnicza, Andersa, 

Tatrzańska, Dolna, Kombatantów, Strzelecka, Opatowicka, Litewska,

-          wprowadzenie zmian w organizacji ruchu:

•        ustawienie  barier  ochronnych  przy  ul.  Opatowickiej  w  Tarnowskich 

Górach.

Ogłoszono przetargi na następujące zadania :

      -  Bieżące utrzymanie jezdni i chodników dróg gminnych na terenie Gminy Tarnowskie 

Góry.

     -  Bieżące utrzymanie oznakowania pionowego i poziomego dróg gminnych na terenie 

Gminy Tarnowskie Góry.

      -  Remont ul. Św. Katarzyny w Tarnowskich Górach.

      -  Remont ul. Bałkańskiej w Tarnowskich Górach

      -  Remont  obiektu  mostowego  –  kładka  dla  pieszych  w  ciągu  ul.  Dąbrowskiego 

w Tarnowskich  Górach.

 

Otwarcie ofert przetargowych na następujące zadania :

 -  Bieżące utrzymanie nawierzchni jezdni i chodników dróg gminnych na terenie Gminy 
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Tarnowskie Góry ( 17.02.2009r.).

 -  Bieżące utrzymanie oznakowania pionowego i poziomego dróg gminnych na terenie 

Gminy Tarnowskie Góry (24.02.2009r.).

 

W ramach bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów :

- prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic,

- sporządzanie stosownych protokołów,

- prowadzenie bieżącej korespondencji,

- przyjmowanie interwencji  i skarg mieszkańców,

- wydawanie zezwoleń  na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych,

- wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego, 

- wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów.

Biuro Informatyki:

1. Proces wyboru Wykonawcy na zakup zintegrowanego systemu Kadrowo-Płacowego – 

podpisanie umowy.

2. Proces  wyboru  Wykonawcy  na  realizację  projektu:  „e-Tarnowskie  Góry.  Rozwój 

elektronicznych usług publicznych”.

3. Zmiana klas adresów IP w całym Urzędzie.

4. Zmiana konfiguracji serwerów WWW, BIP, poczty elektronicznej, księgowość i podatki, 

uwzględniający zmianę adresów IP.

5. Przygotowanie prac w zakresie rozpoczęcia procedury rozpoczęcia realizacji  projektu 

„Silesia- Net”.

6. Podpisanie umów serwisowych dla USC, Ref. Podatków, Wydział Spraw Obywatelskich 

w związku ze sprawozdaniami GUS.

7. Bieżące  utrzymanie  systemów  teleinformatycznego,  sprzętu  komputerowego,  łącz 

światłowodowych pomiędzy budynkami.

8. Administracja  serwerem  poczty  elektronicznej,  serwerem  www  i  serwerami 

współpracującymi  z posiadanymi systemami w Urzędzie Miasta.
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9. Rozpoczęcie procedury przetargowej na zakup sprzętu komputerowego.

10. Rozpoczęcie procedury zakupu oprogramowania Lex w wersji sieciowej.

11. Bieżące prace organizacyjne.

Sekretarz  Miasta  Aleksandra  GAJDA:  „chciałam  część  informacyjną  Burmistrza 

rozwinąć o opis zrealizowanych i planowanych inwestycji w budynku Urzędu Miejskiego na 

ul.  Sienkiewicza 2. Oprócz kompleksowego remontu elewacji,  w którym należy jeszcze 

wykonać izolację piwnic, założyć parapety zewnętrzne, zabezpieczyć dolną część elewacji 

przy wejściu głównym, zostały wysprzątane wszystkie piwnice, które od 20 lat nie były 

sprzątane,  została  wykonana  inwentaryzacja  starych  mebli,  utworzono  archiwum 

zakładowe, zgodnie z zaleceniami pokontrolnymi Archiwum Państwowego w Katowicach, 

wykonano kapitalny remont  pomieszczeń piwnic,  związany z koniecznością  wykonania 

odpowiedniej  instalacji,  trwają  prace  związane  z  segregacją  dokumentacji  archiwalnej 

(zachęcam Radnych do odwiedzenia budynku i  przyjrzenia się tym pracom).  Chciałam 

zaznaczyć, że został wykonany, podczas remontu przez Wydział Inwestycji i Remontów, 

pierwszy  hydrant  w piwnicy  przy  ul.  Sienkiewicza  2,  dzięki,  któremu  dokumenty  są 

zabezpieczone.  Sukcesywnie,  we  własnym zakresie,  odnawiane są drzwi  wewnętrzne. 

Koniecznością jest przystosowanie budynku do potrzeb osób niepełnosprawnych. Projekt, 

który jest wykonywany to winda, plan, jaki chcemy zrealizować, to przystosowanie toalety 

dla  osób  niepełnosprawnych.  Koniecznością  jest  także  stworzenie  odpowiednich 

warunków  dla  obsługi  klienta,  co  również  mieszkańcy  Miasta  oraz  Rada  Miejska 

podkreślała  na  łamach  pracy  i  na  tej  sali,  dlatego  też  zostały  podjęte  decyzje,  żeby 

przenieść Urząd Stanu Cywilnego do pomieszczeń mieszczących się na parterze budynku 

przy ul. Sienkiewicza 2 (do pomieszczeń nr 22, 23, 24, 25 tj. tam, gdzie obecnie mieści się 

Zespół ds. Realizacji Projektu). W związku z tym przeniesieniem zostaną odnowione drzwi 

boczne  po  prawej  stronie  budynku,  dzięki  którym  zostanie  uruchomione  bezkolizyjne 

odrębne wejście  do Urzędu.  Przeprowadzony zostaje  remont  sali  nr  40, tam będą się 

odbywały spotkania okolicznościowe organizowane przez Urząd Stanu Cywilnego. Istnieje 

ta  dodatkowa  dogodność,  iż  w  ubiegłej  kadencji  zostało  wykonane  pomieszczenie 

gospodarcze,  wobec  czego  nie  będzie  mowy  o  kolizji  biegających  urzędników 

z kieliszkami  po  korytarzach  z  petentami,  co  również  było  kilka  razy  przez  Państwa 

podkreślane. W planach jest również wykonanie punktu obsługi klientów. Takie projekty 

były  już  przygotowane  i  chcemy  z  nich  skorzystać,  mamy  kilka  wizualizacji 
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przygotowanych przez Wydział  Architektury,  tak aby wykorzystać  parter,  a tym samym 

obsługa mieszkańców była właściwa. Większa część z tych prac wymaga pozwolenia na 

budowę, dalsze działania, za zgodą Rady, będą prowadziły do przystosowania budynku 

przy ul. Sienkiewicza dla potrzeb osób niepełnosprawnych.”

Ad. 5 i 6
Kolejnymi punktami porządku obrad są:

- Skarga na Dyrektora Publicznego Gimnazjum Nr 2 Sportowego.

- Skarga Towarzystwa Pomocy im. Św. Brata Alberta na działalność Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „zgodnie z obowiązującą procedurą 

rozpatrywania skarg, decyzję o rozpatrzeniu skargi  będzie podejmowała Rada Miejska. 

Często  występuje  sytuacja,  w  której  skarga  jest  składana  wielokrotnie  przez  tą  samą 

osobę,  w  tej  samej  sprawie.  W  takim  przypadku  Rada  Miejska  może  zdecydować 

o oddaleniu  tej  skargi.  Chciałbym  Państwu  zaproponować  dwa  wnioski  o  przekazanie 

przedmiotowych skarg do zbadania przez Komisję REWIZYJNĄ.”

Radny  Franciszek  NOWAK:  „jestem  za  tym  rozwiązaniem,  myślę,  że  idziemy  we 

właściwym kierunku, prawidłowy jest  tryb rozpatrywania skarg, w którym Rada Miejska 

decyduje, co należy zrobić w danej skardze.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał pod głosowanie: 

-  Wniosek  Nr  1  o  przekazanie  skargi na  Dyrektora  Publicznego  Gimnazjum  Nr  2 

Sportowego do zbadania przez Komisję REWIZYJNĄ.

„Za” głosowało – 16 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0

Radnych. 

Wniosek został przyjęty przez Radę Miejską. 

-  Wniosek  Nr  2 o  przekazanie  Skargi  Towarzystwa  Pomocy  im.Św.Brata  Alberta  na 

działalność  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  do  zbadania  przez  Komisję 

REWIZYJNĄ.
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„Za” głosowało – 15 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0

Radnych. 

Wniosek został przyjęty przez Radę Miejską. 

Ad. 7
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie poręczenia kredytu.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Finansowego 
Jan GARDY.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FIANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

iż Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK poinformował,  iż  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Dyskusja:
Radny Kazimierz SZCZERBA: „Park Wodny ma dwa kredyty, jednym z nich jest  kredyt 

pomostowy. Spłata tego kredytu ma nastąpić w tym roku. Raty są dosyć wysokie, jedna 

rata to  prawie 660 tys.  Euro.  Biorąc pod uwagę kurs Euro i  Złotówki  oraz dającą się 

zauważyć recesję, rozterminowanie kredytu wydaje się słusznym posunięciem. Działanie 

to  pozwoli  na  samodzielną  spłatę  kredytu  przez  Park  Wodny.  Aby to  rozterminowanie 

mogło nastąpić, niezbędne są gwarancje, które za zgodą Rady Miejskiej udziela Burmistrz 

Miasta. Za mojej kadencji została wydana gwarancja na rozterminowanie innego kredytu 

zaciągniętego przez Park Wodny, co również umożliwiło samodzielną spłatę rat. Obecnie 

zadłużenie Parku Wodnego to 17 mln zł.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „ile Gmina będzie musiała zapłacić 

z budżetu  za  to  rozterminowanie  z  tytułu  odsetek?  Czy  nie  należałoby  negocjować 

z bankiem, z uwagi na niekorzystny kurs Złotego? Jest nadzieja, że Polska wejdzie do 

strefy euro, może udałoby się rozciągnąć w terminie spłatę rat?”

Naczelnik  Wydziału  Finansowego  Jan  GARDY  odpowiadając  na  zadanie  pytania, 
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poinformował,  iż  Gmina  jest  jedynie  poręczycielem  kredytu  zaciągniętego  przez  Park 

Wodny, a co za tym idzie Gminie nie zagrażają żadne konsekwencje odsetkowe. Wysoki 

kurs Euro sprowadza się do tego, iż zwiększyła się kwota spłat kredytu liczona w Złotych. 

Znawcy ruchów finansowych przestrzegają przed zbyt nerwowymi reakcjami związanymi 

z przewalutowaniem kredytów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY przystąpił do procedury głosowania 

przedmiotowego projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XXXVIII/411/2009 w  sprawie 
poręczenia kredytu.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 8
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale 

budżetowej na 2009r.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił  Naczelnik Wydziału Finansowego 
Jan GARDY.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Członek  Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU  MIASTA Jarosław  ŚLEPACZUK 
poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poruszył sprawę remontu 

elewacji  budynku  Urzędu  Miejskiego  mieszczącego  się  przy  ul.  Sienkiewicza  2. 

Poinformował,  iż  wspólnie  z  Przewodniczącym Rady Miejskiej,  Radną  Alicją  KOSIBA-

LESIAK  oraz  mieszkańcem,  który  zasygnalizował  temat,  wykonano  zdjęcia  budynku 
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Urzędu, które przedstawiają „niedoskonałości” w przeprowadzonym remoncie. W trakcie 

tej nieoficjalnej wizji dopatrzono się co najmniej 40 „niedoskonałości”.  Wykonane zdjęcia 

zostały  przedstawione  zgromadzonym na  sesji.  Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej 
w trakcie prezentacji zwrócił uwagę na rozwarstwianie się farby, zamalowanie farbą okien, 

spękanie  ścian,  zalewane  piwnice,  wystające  kable  energetyczne  oraz  niestaranne 

wykończenie  rynien.  Następnie  zapytał,  czy  wykonane  prace  zostały  odebrane  i  czy 

zostały przelane środki z budżetu miasta za ich wykonanie. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI: „chciałbym się odnieść do 

informacji, jaką przekazały media, iż z konta Urzędu została wypłacona kwota 500.000 zł 

na rzecz Pana SZRETERA. W przedstawionym projekcie uchwały nie znajduję tej kwoty. 

Nie przypominam sobie, aby Rada Miejska przyjmowała taką kwotę w budżecie miasta na 

2009r. Proszę o wyjaśnienia.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY:  „chciałbym się odnieść do remontu 

elewacji  w  budynku  Urzędu  Miejskiego  na  ul.  Sienkiewicza  2.  Pracując  30  lat 

w budownictwie nie spotkałem się z takimi zaniedbaniami. Przedstawiona dokumentacja 

zdjęciowa  bardzo  dokładnie  odzwierciedla,  to  co  zostało  zrobione.  Niektóre  elementy 

będzie  należało  skuć  i  wykonać  ponownie.  Myślę,  że  uchybienia  dotyczą  przyjęcia 

protokołu  przed  wykonaniem  robót.  Czy  wykonane  roboty  zostały  odebrane?  Kto  je 

odebrał?  Odnośnie wykonania winy.  Po zapoznaniu się z dokumentacją związaną z tą 

inwestycją, zdziwiło mnie, iż czas wykonania widny to cztery tygodnie. Chciałbym zwrócić 

uwagę,  iż  nie  da  się  wykonać  w całości  tego elementu  w żelbetonie,  ze  względu na 

architekturę budynku oraz technikę jego wykonania. Czas krzepnięcia betonu to 28 dni. 

Z tego co się  orientuję,  firma nie  przystąpiła  do realizacji  zlecenia,  przepadło wadium, 

które  wpłaciła.  Proszę powiedzieć,  jaki  koszt  będzie  stanowiło  wykonanie  windy,  wraz 

z urządzeniami.  Wiem,  iż  koszty  te  są  przeliczane  z  Euro  na  Złotówki.  Jeżeli  ktoś 

z Państwa chciałby zobaczyć jak remont został wykonany, zapraszam. Od wielu lat mówi 

się  o konieczności  wykonania  tej  inwestycji,  ponieważ budynek  ten  stanowi  wizytówkę 

Miasta.  Pan  Burmistrz  Miasta,  wcześniej  Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  zawsze  był 

przeciwny wykonaniu remontu  budynku przy ul. Sienkiewicza 2, Rada Miejska nigdy nie 

zgłaszała w tej sprawie uwag. Jeżeli zostały już wydatkowane środki, uważam, że zostały 

wyrzucone w błoto.”
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Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „widząc te zdjęcia, muszę powiedzieć, że również 

„frasuje się” widząc te „niedoróbki”. Trudno przeczyć faktom. Zważcie jednak Państwo na 

to,  jaka była zima w tym roku, okres remontu przypadł na miesiące późno jesienne, a 

z powodu  opóźnień  do  jakich  dopuściła  się  firma  przesunął  się  na  okres  mrozów.  Te 

„niedoróbki” biorą się z tego, że pomimo, iż założono specjalne folie, grzano ściany, farby 

i tynki  nie  wytrzymały  mrozów.  Gmina  miała  dwa  wyjścia,  albo  zerwać  umowę,  albo 

umowę zakończyć i wykorzystać warunki gwarancyjne. Z przykrością wysłuchuję głosów 

„ w jaki sposób zostały wykonane remonty”, proszę Państwa nie uogólniajmy. Zwróćcie 

Państwo uwagę, w jaki sposób zostały wykonane roboty w budynku przy ul. Strzeleckiej. 

Myślę,  że  możemy  się  spotkać  przy  budynku  na  ul.  Sienkiewicza  2  i  te  wszystkie 

niedoskonałości wskazać. Przy remoncie miały  miejsce zdarzenia nieprzewidywalne np. 

należało ciąć fugi kątówką. Naprzeciwko budynku Urzędu w budynku przy ul. Piłsudskiego 

remont  miał  się  zakończyć  z końcem  roku,  trwa  on  nadal,  ze  względu  na  trudności 

techniczne. Budynek na ul. Lipowej, jest mniejszy, nie był tak zaniedbany. Zwrócili państwo 

uwagę na parapety. Takie uwagi my przyjmujemy, będziemy musieli w nowych projektach 

na to zwrócić uwagę, a stare projekty o te parapety uzupełnić. Piękny budynek przy ul. 

Legionów,  odnowiony  za  mojego  poprzednika,  ostatnio  przejeżdżając  obok  niego 

zauważyłem, jakie nieładne zacieki pozostawiła woda ściekająca z parapetów. Nie wiem, 

kiedy woda zalewała piwnice w budynku przy ul.  Sienkiewicza, byłem tam w ubiegłym 

tygodniu,  wg  archiwalnej  sztuki  przechowywania  dokumentów,  remont  jest 

przeprowadzony  prawidłowo.  Odnośnie  wypowiedzi  Pana  Krzysztofa  ŁOZIŃSKIEGO  - 

odpowiem Panu na to  pytanie  w formie  odpowiedzi  na  interpelację.  Odnosząc się  do 

wypowiedzi  Pana  Piotra  SZCZĘSNEGO,  informuję,  iż  jestem  tylko  fizykiem 

z wykształcenia, wiem tylko, iż do przetargu wystartowało kilka firm, natomiast w tej chwili 

do  betonu  stosuje  się  różne  polepszacze  przyspieszające  jego  tężenie.  Proszę  Pana 

Naczelnika Wydziału Inwestycji i Remontów Franciszka PAŚMIONKĘ o uzupełnienie mojej 

wypowiedzi.”

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów Franciszek PAŚMIONKA: „w ubiegłym roku 

obył  się przetarg na wykonanie windy. Termin wykonania stanowił  90 dni.  Firma, która 

wygrała przetarg, czekała na z podpisaniem umowy, co skróciło termin wykonania prac do 

czterech tygodni przed zimą. Gdyby firma podpisała umowę w normalnym terminie, zaraz 

po wygraniu przetargu tych wszystkich problemów by nie było. Wadium tj. 10 tys. zł, które 

firma  wpłaciło  przeszło  na  dochody  Gminy.  Przystąpienie  do  przetargu  wiąże  się 
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z pewnymi  warunkami,  ludzie,  którzy  prowadzą  tego  typu  firmy,  muszą  się  z  tymi 

warunkami liczyć. Kolejny przetarg na tą inwestycję, został już rozstrzygnięty, obejmuje on 

termin również 90 dniowy. Do końca maja br. zostanie wykonana winda i problem dostępu 

osób  niepełnosprawnych  będzie  rozwiązany.  Odnośnie  remontu  budynku  przy  ul. 

Sienkiewicza  2,  otrzymując  środku w budżecie  miasta  na  ten  cel,  już  11  stycznia  był 

wyłoniony projektant.  Projektantowi udało się o ponad miesiąc skrócić czas wykonania 

dokumentacji,  po  miesiącu  od  zgłoszenia  tej  dokumentacji  w  Starostwie  Powiatowym, 

otrzymano  potwierdzenie  zgłoszenia  tego  przedsięwzięcia.  Równocześnie  trwało 

postępowanie przetargowe dotyczące Wykonawcy. W lipcu nie wydano rozstrzygnięcia, 

ponieważ do przetargu nie przystąpiła żadna firma. 30 lipca został ponowiony wniosek do 

Biura Zamówień Publicznych, 26 sierpnia odbył się przetarg, w którym wystartowała jedna 

firma.  3  września  została  z  tą  firmą  podpisana  umowa.  Do  realizacji  inwestycji  firma 

przystąpiła  dość  opieszale,  następnie  postawiono  rusztowania  i  rozpoczęto  prace. 

Problem budynku przy ul. Sienkiewicza 2, jak i budynku przy ul. Piłsudskiego występuje 

głównie na dolnym gzymsie. Co jest jego powodem trudno powiedzieć, jednak faktem jest, 

że odpadają warstwy farby. W związku z opóźnieniem zakończenia prac, zostało naliczone 

33 tys. zł kary umownej Wykonawcy. Wszystkie pokazane na zdjęciach elementy zostały 

wykonane poprawnie, w chwili odbioru, prawdą jest, że już wtedy był mróz. Po skończeniu 

mrozów wystąpiły sytuacje, jakie zostały pokazane zostały na zdjęciach. Jesteśmy już po 

rozmowach z Wykonawcą, który bez zwłoki przystąpi do naprawy, jak tylko pozwolą na to 

warunki  atmosferyczne.  Być  może  trudności  występujące  na  dolnym  gzymsie  będą 

zmuszały do zastosowania innej  technologii.  Prace zostały zakończone,  Gmina za nie 

zapłaciła, naliczając kary umowne, o których wspomniałem wcześniej. (…)”

Ad. vocem
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK: „cieszy mnie wypowiedź 

Pana Naczelnika, iż jest on świadomy tego co się stało. Drugim powodem „robienia źle” 

w tym  Mieście  tj.  odśnieżania  oraz  remontu  elewacji,  jest  zima.  Zacznijmy  poważnie 

podchodzić  do  tematu  wydawania  środków  z  budżetu  Miasta.  Czasami  trzeba  wziąć 

odpowiedzialność  na  siebie  Panie  Burmistrzu.  (…)  Liczę,  że  uda  się  wyegzekwować 

naprawy gwarancyjne.  Panie  Burmistrzu,  Pan  się  cieszył  z tego,  że  firma  wykonująca 

remont w budynku na zbiegu ulic Piłsudskiego i Sienkiewicza, będzie wykonywała remont 

Ratusza, jest to rekomendacja dana firmie, dlatego w szczególności należy wymagać od 

niej staranności.”
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „nie  przyjmuje  Pana  tłumaczeń, 

faktem jest,  że  Pan  przyjmuje,  iż  roboty  wykonane  w  budynku  na  ul.  Sienkiewicza  2 

zostały wykonane źle. Nie jest tłumaczeniem, że budynek na ul. Lipowej jest budynkiem 

mniejszym, niezależnie, czy budynek mały, czy duży należy wykonać te same roboty. Pan 

Panie Burmistrzu nie musi  się znać, nie musi  Pan mieć dyplomu z budownictwa, musi 

mieć Pan odpowiednie służby, które będą się na tym znały. Nie zmieniła się procedura, co 

do  trwałości  i  wytrzymałości  betonu  14-28  dni  beton  twardnieje.  Żaden  inspektor  nie 

zgodzi  się  na  wcześniejsze  zdjęcie  szałunku.  Mam  pytanie  dotyczące  budowy  szybu 

i widny - czy kwota na to zadanie została zmieniona?”

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH:  „ja  bardzo  poważnie  traktuję  swoją  pracę,  jak 

i Państwa. Przetarg został ogłoszony na tą samą kwotę i przetarg został rozstrzygnięty. 

Dziękuję za wyjaśnienia Pana Przewodniczącego, firma która wygrała przetarg pewnie wie 

co robi, mam nadzieje, że wykona swoją pracę dobrze. Cieszyłem się, że wygrała firma, 

która wykonywała roboty obok, ponieważ wykonywała je bardzo solidnie. Myślę, że każdy, 

kto  zajmuje  się  wykonawstwem,  wie,  że  nie  zawsze  wszystko  się  udaje.  Nawet 

w pobliskich miastach można to sprawdzić. (…)” 

Ad. vocem
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „jest coś takiego w prawie zamówień 

publicznych,  jak  siła  wyższa,  zawsze  można  było  przerwać  prace,  jeżeli  warunki  nie 

sprzyjały  budowie.  Nie  przyjmuje  tych  wyjaśnień,  ponieważ  Pan mógł  się  powołać  na 

warunki  i  przerwać  roboty.  Nie  wierzę,  że  wykonawca  nie  zwrócił  się  z prolongatą 

wykonania robót.” 

Po  zakończeniu  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  procedury 

głosowania przedmiotowego projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 6 Radnych, przeciw – 4 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 2 Radnych.
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Rada Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ Nr  XXXVIII/412/2009 w sprawie  zmian w uchwale 
budżetowej na 2009r.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 9 
Kolejnym punktem porządku obrad jest  projekt  uchwały w sprawie  udzielenia  pomocy 

finansowej Województwu Śląskiemu na dofinansowanie wykonania bieżącej konserwacji 

cieku Stoła i Potoku Pniowieckiego w granicach administracyjnych gminy Tarnowskie Góry.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił  Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Miejskiej Antonii ZIENTKOWSKI. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował,  iż  z  uwagi  na  brak 

kworum, ogłasza piętnastominutową przerwę. 

Po przerwie:

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK poinformował,  iż  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący przystąpił  do 

procedury głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/413/2009  w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej  Województwu  Śląskiemu  na  dofinansowanie  wykonania  bieżącej 
konserwacji  cieku  Stoła  i  Potoku  Pniowieckiego  w  granicach  administracyjnych 
gminy Tarnowskie Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad. 10
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska  i Gospodarki Wodnej w Katowicach na 

zadanie pn: „Wymiana okładziny elewacyjnej  z płyt Acekol wraz z ociepleniem i wymianą 

stolarki budynku Przedszkola nr 24   w Tarnowskich Górach ul. Strzybnicka 1”.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Kierownik Biura Strategi i Rozwoju 
Miasta Barbara KWAŚNIK.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  d/s  RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY  ŚRODOWISKA  Alicja  KOSIBA-LESIAK poinformowała,  że  Komisja 

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK  poinformował,  iż  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH:  „proszę  Państwa,  jest  to  ostatnie  przedszkole 

w naszej Gminie, z którego usuwany jest Acekol,  wobec czego ten problem w Gminie 

Tarnowskie  Góry jest rozwiązany.”

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący przystąpił  do 

procedury głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.
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Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XXXVIII/414/2009  w  sprawie  zaciągnięcia 
pożyczki  w Wojewódzkim Funduszu  Ochrony  Środowiska   i  Gospodarki  Wodnej 
w Katowicach na zadanie pn: „Wymiana okładziny elewacyjnej  z płyt Acekol wraz 
z ociepleniem i wymianą stolarki budynku Przedszkola nr 24  w Tarnowskich Górach 
ul. Strzybnicka 1”.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad  . 11  
Kolejnym punktem porządku obrad jest  projekt  uchwały w sprawie uchylenia  Uchwały 

Nr XVII/173/2007  Rady  Miejskiej  w Tarnowskich  Górach  z  dnia  28  listopada  2007r. 

w sprawie  upoważnienia  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  do 

dokonywania  czynności  z zakresu  prawa  pracy  w  stosunku  do  Burmistrza  Miasta 

Tarnowskie Góry.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Naczelnik  Wydziału 
Organizacyjnego Katarzyna JANY-BORYCZKA.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował,  iż  Komisja 
REWIZYJNA wydała pozytywną opinię w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował,  iż  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „pozostając Przewodniczącym Rady 

Miejskiej  analizowałem,  to,  co  obecny Burmistrz,  były  Przewodniczący Rady  Miejskiej 

wykonywał, chciałbym Państwu przekazać, iż nie zdarzyło się, żebym Panu Burmistrzowi 

nie podpisał delegacji służbowej, niemniej obecny Burmistrz, były Przewodniczący Rady 

Miejskiej  nie  podpisywał  delegacji  ówczesnemu Burmistrzowi  Miasta.  Myślę,  iż  bardzo 

dobrze,  że  zmieniła  się  Ustawa,  ja  nigdy bym się  nie  odważył  nie  podpisać  delegacji 

Burmistrzowi Miasta i tym samym ograniczyć pracę Burmistrzowi.”

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący przystąpił  do 

procedury głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały.  
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Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/415/2009  w sprawie uchylenia Uchwały 
Nr XVII/173/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 28 listopada 2007r. 
w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 
do dokonywania czynności z zakresu prawa pracy w stosunku do Burmistrza Miasta 
Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 12
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie określenia ogólnych 

zasad i trybu używania Herbu Miasta Tarnowskie Góry.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Naczelnik  Wydziału 
Organizacyjnego Katarzyna JANY-BORYCZKA.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował,  iż  Komisja 
REWIZYJNA wydała pozytywną opinię w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK  poinformował,  iż  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK: „Czy Rady indywidualne 

na swojej firmówce może wykorzystywać Herb Gminy, czy jedynie organ Gminy tj. Rada 

Miejska?”

Radny  Kazimierz  SZCZERBA:  „niniejszą  uchwałą  już  się  zajmowaliśmy,  została  ona 

zakwestionowana  przez  organ  nadzorczy  tj.  Wojewodę,  dlatego  w  dniu  dzisiejszym 

ponownie się ją zajmujemy. We wcześniejszej uchwale, była określona opłata, jaką należy 

uiścić za używanie  Herbu Miasta, natomiast w tej tego nie mamy, jak to jest unormowane 
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od strony finansowej?”

Radny Stanisław KOWOLIK: „moja wątpliwość sprowadza się do uwagi, sformułowanej 

przez  mojego  przedmówcę.  W  uchwale,  podjętej  przez  Radę  Miejską  w  maju  2008r. 

w rozdziale  5,  aż  cztery  punkty  poświęcono  uregulowaniu  kwestii  odpłatności,  była 

wyszczególniona odpowiednia kwota i sposób przelewania tej należności na konto Gminy, 

w tej  chwili  tego nie ma. W jaki  sposób ten brak jest  zaopiniowany przez Burmistrza? 

Drugie pytanie natury ogólniejszej: Klub Radnych PiS obstaje przy swojej opinii w prawie 

zasady  komercyjnego  używania  Herbu  Tarnowskich  Gór,  z  tego  powodu  będziemy 

głosowali przeciw  temu projektowi uchwały.”

Naczelnik Wydziału Organizacyjnego Katarzyna JANY-BORYCZKA: „odpowiadając na 

pytanie Pana Radnego Jarosława ŚLEPACZUKA, Radny może używać Herbu Miasta po 

uprzednim wydaniu na to zgody Burmistrza Miasta. Stanowi o tym § 2 pkt 2 tj. Radny jako 

osoba  fizyczna.  Odnośnie  opłaty  za  używanie  Herbu,  Wojewoda  zakwestionował 

ustanowienie wysokości opłaty za używanie Herbu przez Radę Miejską, jest to wyłączną 

kompetencją Burmistrza Miasta, który zawierając umowę z zainteresowanym podmiotem, 

będzie każdorazowo ustalał wysokość opłaty.”

Ad. vocem
Radny  Stanisław  KOWOLIK:  „nie  możemy  poprzestać,  na  tym  co  Pani  Naczelnik 

powiedziała, uważam, że Rada powinna znać bazę odpłatności, od której Pan Burmistrz 

będzie uzależniać wielkość tych opłat. W uchwale sprzed dwóch lat była podana kwota, 

wokół której ta opłata mogła oscylować. W obecnej uchwale, nie ma żadnej bazy, ani pola 

w zakresie ustalania tej odpłatności.”

Naczelnik  Wydziału  Organizacyjnego  Katarzyna  JANY-BORYCZKA:  „nie  zrobiono 

żadnego porównania,  gdyż  do  tej  pory nie  zgłosił  się  żaden  podmiot,  zainteresowany 

odpłatnym  wykorzystaniem  Herbu.  Prawdopodobnie  przy  ustalaniu  wysokości  odpłaty, 

będziemy  bazowali  na  wcześniejszym  ustaleniach  zawartych  w  poprzedniej  uchwale, 

w której był ustalona za miesięczny okres używania Herbu kwota 61 zł.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK:  „prosiłbym  Panią 

Naczelnik  o  szersze  wyjaśnienie,  na  jakiej  podstawie  Radny nie  może używać  Herbu 
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Miasta?”

Radny Stanisław KOWOLIK: „czy to znaczy, że przez półtorej roku, nikt nie korzystał, 

z zapisu § 5 uchwały z maja 2007r? Jeżeli nikt z tego zapisu nie korzystał i ten przepis 

pozostaje  martwy,  czy  jednak  nie  należałoby  przychylić  się,  kieruję  swoje  słowa  do 

Burmistrza Miasta i do Wysokiej Rady, do stanowiska Klubu Radnych PiS i nie odstąpić od 

zasady odpłatnego korzystania z Herbu Miasta? Uważamy, że Pan Burmistrz powinien być 

niejako strażnikiem tego dobra obrazującego godność Tarnowskich Gór, jakim jest Herb. 

Natomiast, każda osoba fizyczna lub prawna, która będzie miała zaszczyt promowania, 

czy używania Herbu, będzie miała taki przywilej udzielony bezpłatnie.(...) Był to mój apel 

do Burmistrza Miasta.”

Naczelnik Wydziału Organizacyjnego Katarzyna JANY-BORYCZKA: „bezpłatna forma 

używania  Herbu  jest  przeznaczona  dla  organów  gminy,  jednostek  organizacyjnych, 

jednostek  pomocniczych  oraz  w  przypadku  umieszczenia  Herbu  na  budynkach 

i budowlach  użyteczności  publicznej  oraz  sakralnych.  Na  tej  podstawie  twierdzę,  że 

używanie  Herbu  przez  Radnego  kwalifikowałoby  się  do  używania  go  przez  osobę 

fizyczną.”

Po  wyczerpaniu  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej poddał  pod  głosowanie 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 9 Radnych, przeciw – 2 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 3 Radnych. 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/416/2009 w sprawie określenia ogólnych 
zasad i trybu używania Herbu Miasta Tarnowskie Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 13
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy 

Tarnowskie  Góry  stanowiącego  Załącznik  do  Uchwały  Nr  VII/61/2007  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 28 lutego 2007 roku w sprawie Statutu Gminy Tarnowskie 

Góry.
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Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawił  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Piotr SZCZĘSNY.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował,  iż  Komisja 
REWIZYJNA wydała pozytywną opinię w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK  poinformował,  iż  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący przystąpił  do 

procedury głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 11 Radnych, przeciw – 2 Radnych, od głosu 

wstrzymał się – 1 Radny.

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XXXVIII/417/2009  w  sprawie  zmiany  Statutu 
Gminy Tarnowskie Góry stanowiącego Załącznik do Uchwały Nr VII/61/2007 Rady 
Miejskiej  w Tarnowskich  Górach  z  dnia  28  lutego  2007  roku  w  sprawie  Statutu 
Gminy Tarnowskie Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 14
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

z działalności  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tarnowskich Górach za 2008 

rok.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem przedstawiła  Zastępca  Dyrektora  Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej Urszula KARASIŃSKA.

Wiceprzewodnicząca Komisji d/s  d/s RODZINY, ZDROWIA, POMOCY SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY ŚRODOWISKA Małgorzata KOCOT poinformowała, iż komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.
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Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący przystąpił  do 

procedury głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XXXVIII/418/2009  w  sprawie  przyjęcia 
sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tarnowskich 
Górach za 2008 rok.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 15
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  raportu 

z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Tarnowskich Górach za 2008 rok.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Pełnomocnik Burmistrza Miasta d/s 
Rozwiązywania Problemów Uzależnień Kajetan KANSY.

Wiceprzewodnicząca Komisji d/s  d/s RODZINY, ZDROWIA, POMOCY SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY ŚRODOWISKA Małgorzata KOCOT poinformowała, iż komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący przystąpił  do 

procedury głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ Nr  XXXVIII/419/2009  w  sprawie  przyjęcia  raportu 
z wykonania  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  w  Tarnowskich  Górach  za  2008 
rok.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad. 16
Kolejnym  punktem porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii  do 

projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa  Śląskiego  dotyczącej  przekształcenia 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki  Zdrowotnej  „Repty”  Górnośląskie  Centrum 

Rehabilitacji im. gen. Jerzego Ziętka w Tarnowskich Górach poprzez likwidację Centralnej 

Sterylizacji.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Pełnomocnik Burmistrza Miasta d/s 
Rozwiązywania Problemów Uzależnień Kajetan KANSY.

Wiceprzewodnicząca Komisji d/s  d/s RODZINY, ZDROWIA, POMOCY SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY ŚRODOWISKA Małgorzata KOCOT poinformowała, iż komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący przystąpił  do 

procedury głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 9 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 5 Radnych.

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/420/2009  w sprawie wydania opinii  do 
projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa  Śląskiego  dotyczącej  przekształcenia 
Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  „Repty”  Górnośląskie 
Centrum  Rehabilitacji  im.  gen.  Jerzego  Ziętka  w Tarnowskich  Górach  poprzez 
likwidację Centralnej Sterylizacji.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 17
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Statutu 

Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii  Uzależnień,  Profilaktyki  i  Pomocy  Psychologicznej  – 

Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Tarnowskich Górach. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Pełnomocnik Burmistrza Miasta d/s 
Rozwiązywania Problemów Uzależnień Kajetan KANSY.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował,  iż  Komisja 
REWIZYJNA wydała pozytywną opinię w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował,  iż  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Wiceprzewodnicząca Komisji d/s  d/s RODZINY, ZDROWIA, POMOCY SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY ŚRODOWISKA Małgorzata KOCOT poinformowała, iż komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny Jerzy WĘGIELSKI: „chciałbym się odnieść do kwestii likwidacji stołówki w TOTU. 

Chciałbym  Państwu  przedstawić  krótki  opis,  jak  to  wszystko  powstało.  Głównym 

argumentem  powstania  TOTU  było  funkcjonowanie  stołówki,  na  której  powstanie 

wydatkowano  publiczne  pieniądze  w  kwocie  200  tys.  zł.  Nie  miała  to  być  stołówka 

komercyjna – miała ona swoje zadania do zrealizowania tj. miały tam powstawać posiłki 

dla dzieci rodzin patologicznych, miała służyć klientom TOTU, którzy przychodzili tam do 

dziennego pobytu tzw. odwyk. Uważam, że stołówka bardzo dobrze funkcjonowała. Nagle 

to wszystko zaczęto postrzegać w sposób komercyjny, iż nie przynosi dochodu. Stołówka 

nigdy nie miała przynosić dochodu, żałuje, że została zlikwidowana, gdyż miała ona swoje 

zadanie.  Przyjęta  została  koncepcja,  aby  dzieci  korzystające  ze  stołówek  szkolnych 

w ciągu  tygodnia,  mogły  tam  spożywać  ciepły  posiłek  w  sobotę  i  niedziele.  Na 

uruchomienie tej stołówki wydatkowano publiczne pieniądze. Obecnie mamy kryzys, może 

nastąpić  sytuacja,  że  osób,  które  mogłyby korzystać  z  tej  stołówki  będzie  przybywać. 

Jednak podjęto decyzje o likwidacji stołówki.”

Po  zakończeniu  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej poddał  pod  głosowanie 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 3 Radnych.
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Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/421/2009 w sprawie zatwierdzenia Statutu 
Tarnogórskiego Ośrodka Terapii Uzależnień, Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej 
– Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Tarnowskich Górach. 
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Radny  Stanisław  KOWOLIK  poprosił  Radcę  Prawnego  o  wykładnię  prawną,  czy  Pan 

Przewodniczący  może  jednoosobowo  decydować  o  przerwie  w  sesji,  czy  jest  to 

uprawnienie Rady Miejskiej.  Następnie dodał: „Pan Przewodniczący bez przerwy stawia 

nas przed faktami dokonanymi. Uważam, że jest to bezprawie.”

Radca Prawny Dariusz LETKIEWICZ: „zgodnie z Regulaminem Rady Miejskiej pracami 

Rady Miejskiej kieruje Przewodniczący Rady Miejskiej. Natomiast zgodnie z  § 17 ust. 1 

myślę, że to Rada Miejska na wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej wyraża zgodę 

na przerwę. Z przykrością muszę stwierdzić, że sam Przewodniczący nie może ogłosić 

przerwy.” 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poddał  pod  głosowanie  wniosek 
o przerwę w obradach Rady Miejskiej do godziny 13:30.

Za przyjęciem wniosku głosowało 7 Radnych, przeciw – 7 Radnych, od głosu wstrzymało 

się – 0 Radnych.

Rada Miejska nie zajęła stanowiska w sprawie złożonego wniosku.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „chciałbym  tylko  Państwa 

poinformować,  iż bardzo często uczestniczę w szkoleniach (na które również Państwa 

zapraszam),  na  których  zostałem poinformowany,  iż  zgodnie z  Ustawą o samorządzie 

gminnym, Przewodniczący Rady Miejskiej ma prawo ogłosić przerwę.”

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH: „ja  myślę,  że  taka  procedura,  w  której 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłasza przerwę w dowolnym momencie jako Nasz, Wasz 

kierownik jest do przyjęcia, taką zmianę można by do Statutu Rady Miejskiej wprowadzić.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr  SZCZĘSNY:  „(...) bardzo prosiłbym o rozwagę. 

Ponieważ  Rada  Miejska  nie  zajęła  stanowiska,  ponawiam  mój  wniosek  o  ogłoszenie 
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przerwy (...) Ponieważ nie ma akceptacji tego wniosku, nie będę ponawiał głosowania nad 

złożonym przeze mnie wnioskiem.”

Ad. 18
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  Rady 

Muzeum w Tarnowskich Górach.

Projekt  uchwały  zgodnie  z  uzasadnieniem  przedstawił  Naczelnik  Wydziału  Kultury 
i Promocji Miasta Damian STADLER.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH zwrócił uwagę, iż w projekcie uchwały znalazł się 

„czeski błąd” tj. prawidłowy zapis to Pan Marek KANDZIA.

Wiceprzewodniczący  Komisji  EDUKACJI,  KULTURY I  SPORTU Feliks  KOWALSKI 
poinformował,  iż  w trakcie posiedzenia Komisji  zostały przedstawione trzy kandydatury 

Pani Radnej Alicji  KOSIBA-LESIAK, Pana Radnego Stefana NOWAK oraz Pana Marka 

WROŃSKIEGO. Jednak Pan Marek WROŃSKI zrezygnował z tej kandydatury. 

Dyskusja:
Radny Kazimierz SZCZERBA: „sprawa Muzeum jest sprawą ważną dla Miasta. Instytucja 

ta  promuje Miasto oraz realizuje  wiele  celów min.  Cel  edukacyjny.  Rada Muzeum jest 

bardzo ważnym ciałem. Były różne opinie dotyczące działania tego Muzeum, mówiono 

o powołaniu Muzeum Ziemi Tarnogórskiej. Są w składzie Rady osoby, które bardzo długo 

działają w tej  Radzie.  Jest to ciało opiniotwórcze, zajmujące się sprawami kultury.  Nie 

wyobrażam sobie, aby w składzie Rady Muzeum znalazł się Burmistrz. Pana Burmistrza 

znamy z innej strony, jako człowieka mało konsygnacyjnego, człowieka wprowadzającego 

destrukcję. Obawiam się, że te cechy będą miały negatywny wpływ na prace Rady. Jest to 

moje osobiste stwierdzenie, które pragnę Radzie Miejskiej przekazać.”

Radny Stanisław  KOWOLIK:  „szanowni  Państwo  mamy przed  sobą  projekt  uchwały, 

w którym jedno miejsce winno być zajęte przez nazwisko jednego z dwóch kandydatów. 

Jak  przedstawił  Pan  Przewodniczący  Komisji  EDUKACJI,  KULTURY  I  SPORTU 

kandydatami do pracy w Radzie Muzeum jest Pani Radna Alicja KOSIBA-LESIAK oraz 

Pan Radny Stefan  NOWAK.  Ponadto  uważam,  że to,  co zostało  przedstawione przez 
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Pana Radnego SZCZERBĘ pod adresem Pana Burmistrza jest nieuprawnione, właśnie 

destrukcyjne  i  nieuzasadnione.  Z  racji  tego,  że  od  jakiegoś  czasu  jestem  członkiem 

Komisji   EDUKACJI,  KULTURY I  SPORTU,  uczestniczę  w  posiedzeniach  tej  Komisji, 

przyznam, że byłem zaskoczony,  znajomością merytoryczną Burmistrza Miasta dotyczącą 

sfery kultury naszego Miasta, również posiadaniem cech, których brak przed chwilą Panu 

Burmistrzowi,  Radny SZCZERBA zarzucił  tj.  język  porozumienia,  dialogu,  kompromisu 

i konstruowania  strategii  na  niwie  kultury.  Stąd  uważam,  że  Rada  poważnie  do  tych 

nieuprawnionych, nieuzasadnionych sformułowań nie powinna żadnej wagi przywiązywać. 

Ponieważ mamy  do  czynienia  z  dwoma  kandydaturami,  a  jednym  miejscem  do 

obsadzenia, uważam, że podstawowym kryterium, które powinno być rozstrzygające, to 

kryterium fachowości, a więc znajomości problematyki, którą , Rada Muzeum się zajmuje. 

Chciałbym Państwu przybliżyć w kontekście nauk historycznych postać, Pana Radnego 

Stefana NOWAKA, który ze względu na swoją wrodzona skromność nigdzie na ten temat 

nie mówi. Po pierwsze wiemy, że pełni funkcję Wicedyrektora Zespołu Szkół Technicznych 

i  Ogólnokształcących  w  Tarnowskich  Górach,  w  tejże  Szkole,  osobiście  sprawuje  on 

nadzór nad Izbą Tradycji, która właśnie jest podmiotem kultywującym dobrze rozumianą 

historię  Tarnowskich  Gór,  podmiotów  oświatowych  ze  szczególnym  uwzględnieniem 

starego „Mechanika”. Pan Radny jest członkiem Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Civitas 

Cristiana, w ramach którego  współorganizował kilka pomysłów, które również mieszczą 

się w szeroko rozumianej dziedzinie historii.  Ponadto Pan Radny Stefan NOWAK pełni 

funkcję szefa sekcji historycznej Nauk Społecznych Fundacji Krzewienia Katolickiej Nauki  

im.  Bł.  Adolfa  Kolpinga,  ponadto  współorganizował  dziewięć  już  edycji  sympozjów 

tarnogórskich, które jak wiemy za cel stawiają sobie rozważanie zagadnień sfery filozofii, 

metafizyki,  teologii  oraz  historii.  Był  uczestnikiem  sympozjów  Przyszłość  Cywilizacji  

Zachodu organizowanych  przez  Uniwersytet  Lubelski,  z  tego  powodu  posiada  bardzo 

dobre kontakty w środowiskach pracowników nauki z katedr historii w głównych ośrodkach 

akademickich w całym kraju.  Uważam, że przy całym szacunku dla  mojej  koleżanki  z 

„Sempy” Radnej Alicji KOSIBA-LESIAK, która jest Radną wielce ofensywną i wielce zajętą, 

patrząc  na  kompetencje  historyczne,  nie  ma  żadnych  szans  konkurować  z  Radnym 

Nowakiem. Mam nadzieje, że Państwa przekonałem do poparcia kandydatury Radnego 

Stefana Nowaka.”
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK: „myślimy odmiennie, niż 

mój  przedmówca,  z  całym szacunkiem dla  Radnego Stefana NOWAK, jak również do 

naszej Koleżanki Alicji KOSIBA-LESIAK, których dorobek w dziedzinie kultury jest bardzo 

duży. Mam pytanie do Pana Burmistrza, z czego wynika liczebność przedstawicieli Gminy 

w Radzie Muzeum, czy nie można by jej poszerzyć o tą dwójkę Radnych?  Pomogłoby to 

nam sytuację rozwiązać i wtedy moglibyśmy wskazać dwóch godnych przedstawicieli.”

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Krzysztof  ŁOZIŃSKI:  „bardzo mi  się  spodobał 

wniosek Radnego Franciszka NOWAKA, myślę, że Pan Burmistrz też go usłyszał, biorąc 

pod uwagę, że jest Pan bardzo rozsądną osobą oraz kompetentną, o czym wspomniał 

Pan Radny KOWOLIK, gdyby Pan zechciał  zrezygnować z samo namaszczenia do tej 

Rady,  może  byłoby  to  dobre.  Myślę,  że  i  tak  miałby  Pan  nad  tą  Radą  nadzór. 

Wprowadzenie do Rady „Pretoriana”, który oddałby za Pana niemalże życie, byłoby dobre 

dla Rady Muzeum oraz Miasta Tarnowskie Góry.” 

Przewodniczący  Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „jeżeli  chodzi  o  prace  w  Radzie 

Muzeum, jest to odpowiedzialna funkcja. Ostatnio wiele spraw toczących się na terenie 

Miasta dotyczy Rady Muzeum. Wnoszę apel do Burmistrza Miasta, aby albo poszerzył 

liczbę osób wchodzących w skład Rady, albo sam zrezygnował. Pan Burmistrz ma bardzo 

dużo obowiązków, natomiast z racji pełnienia swojej funkcji może uczestniczyć w pracach 

Rady. Zaznaczam, że Pan Burmistrz jest bardzo zajęty, często czekam na niego w roli 

petenta,  nie  mogąc  dostać  się  do  Burmistrza.  (...)  Burmistrz  ma  prawo  przyjmować 

mieszkańców  oraz  Radnych.  Ja  jestem  codziennie  w  Biurze  Rady  Miejskiej,  a Pan 

Burmistrz  nie  znajduje  dla  mnie  czasu.  Szkoda  tego  „miejsca”  blokować  dla  innych 

Radnych. Tak, jak  Kolega Stanisław KOWOLIK, ja nie ujmuje kompetencji.”

Radny Stanisław KOWOLIK złożył wniosek o przejście do procedury głosowania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY oddał głos Burmistrzowi Miasta, aby 

mógł odnieść się do wcześniejszych wypowiedzi.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH:  „z dużym zakłopotaniem przyjmuje fakt, że Pan 

Przewodniczący nie może się dostać do mojego gabinetu. Jest to dla mnie zastanawiające 

dlaczego, sprawdzę w sekretariacie, czy ktoś Pana Przewodniczącego nie dopuszcza do 
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mojej osoby. (...) Musimy nauczyć się współpracować, nie koniecznie musimy się kochać. 

(...)  Jest  mi  bardzo  przykro,  słysząc  słowa  wypowiadane  przez  Radnego  Kazimierza 

SZCZERBĘ, jest to często ostatnio stosowany socjotechniczny zabieg. Nie powtarzajmy 

takich opinii, ja będąc Przewodniczącym, nigdy nie mówiłem publicznie takich przykrych 

słów.  Tak  się  składa,  że  na  tej  sali  znajduje  się  większość  zaprzyjaźnionych  ze  mną 

Radnych, moglibyśmy przegłosować dzisiaj wiele. Tym niemniej odpowiadając na Państwa 

apele,  jest  mi  niezmiernie  przykro,  że Radny ŁOZIŃSKI  nie  wie,  a nadzorował  kiedyś 

kulturę w Mieście, iż nie może być więcej członków w Radzie Muzeum. Mówił o tym Pan 

Naczelnik Damian STADLER omawiając projekt uchwały. Chciałbym, aby Państwo mieli 

wkład w tej Radzie. Jako osoba, która nadzorowała kulturę w Mieście, powinienem mieć 

wgląd w prace Rady Muzeum, niemniej, jeżeli to będą Radni, którzy chcą  z Burmistrzem 

współpracować,  tak  być  powinno.  Wszyscy  ze  mną  współpracujecie,  ja  chcę 

współpracować.  Rezygnuję  z tego  miejsca.  Pozostawiam  Państwu  wybór,  kogo  w  to 

miejsce wybierzecie.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK:  „w  ramach  głosów 

„przeciw”  złożonemu wnioskowi  Radnego  KOWOLIKA.  Dziwi  mnie,  gdyż  jeszcze  parę 

godzin wcześniej Radny KOWOLIK sugerował, iż to my wykorzystujemy większość. Był 

taki moment, gdy byliśmy w mniejszości, próbował zakończyć dyskusję. Jest to istotne, 

gdyż w tym miejscu nie padły jeszcze kandydatury, nastąpiło dopiero jedno zgłoszenie. 

Zamknięcie  dyskusji  w  tej  chwili  uniemożliwi  zgłoszenie  kandydatury  Radnej  Alicji 

KOSIBA-LESIAK.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poddał  pod  głosowanie  wniosek 

Radnego  Stanisława  KOWOLIK  o  zakończenie  dyskusji  i  przystąpienie  do  procedury 

głosowania. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 2 Radnych, przeciw – 8 Radnych, od głosu wstrzymało 

się – 0 Radnych. 6 Radnych nie brało udziału w głosowaniu.

Wniosek nie został przez Radę Miejską przyjęty.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poprosił o zgłaszanie kandydatur do 

Rady Muzeum.
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Radny Kazimierz SZCZERBA: „mieliśmy okazję poznać,  ze strony dbałości  o zabytki 

Tarnowskich Gór, naszą koleżankę Radną Alicję KOSIBA-LESIAK.  Jest to właściwa osoba 

do reprezentowania Rady Miejskiej w Radzie MUZUM. Zgłaszam zatem tą kandydaturę. 

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK wyraziła zgodę na objęcie tej funkcji. 

Radny  Krzysztof  ŁOZIŃSKI:  „ujęty  wspaniałym  przedstawieniem  przez  Radnego 

Stanisława KOWOLIKA kandydatury Radnego Stefana NOWAK, proszę o przyjęcie  tej 

kandydatury, po wyrażeniu przez Radnego zgody.”

Radny Stefan NOWAK wyraził zgodę na objęcie tej funkcji. 

Radny Franciszek NOWAK zgłosił kandydaturę Radnego Jana HAHN do Rady Muzeum. 

Radny Jan HAHN nie wyraził zgody na objęcie tej funkcji.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „żeby  wszystko  było  zgodnie 

z prawem,  proszę  o  wycofanie  z  projektu  uchwały  przez  Burmistrza  Miasta,  zapisu: 

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH.”

Następnie   Przewodniczący  Rady  Miejskiej poddał  pod  głosowanie  zgłoszone 

kandydatury.

Kandydatura Radnej Alicji KOSIBA-LESIAK

Za  głosowało 10 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 6 

Radnych nie brało udziału w głosowaniu.

Radna  Alicja  KOSIBA-LESIAK  została  wybrana  jako  kandydat  do  Rady  Muzeum 
wskazany przez gminę.

Kandydatura Radnego Stefana NOWAK

Za  głosowało 14 Radnych, przeciw – 1 Radny, od głosu wstrzymał się – 1 Radny. 

Radny Stefan NOWAK został wybrany jako kandydat do Rady Muzeum wskazany 
przez gminę.
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Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XXXVIII/422/2009  w  sprawie  powołania  Rady 
Muzeum w Tarnowskich Górach.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 19
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie nadania nazwy rondu 

ulicznemu w mieście Tarnowskie Góry.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował, iż Komisja po przeprowadzonej dyskusji nad projektem uchwały 

przyjęła wniosek o przekazanie przedmiotowego projektu do ponownego opracowania.

Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK  poinformował,  iż  Komisja  nie  zajęła  stanowiska  w  sprawie  przedmiotowego 

projektu uchwały.

Dyskusja:
Radny Jan HAHN:  „stwierdzam, iż posłucham apelu Pana Burmistrza i będę głosował 

„za”. Chciałbym jednak, przy tej okazji, zwrócić uwagę na bardzo ważną sprawę, która 

niestety jest  bardzo często bardzo lekko traktowana.  Chodzi  o  nazewnictwo ulic,  rond 

i innych  obiektów  drogowych.  Sprawa  nazewnictwa  ulic  w  Tarnowskich  Górach  nie 

wygląda najlepiej. Po euforii związanej z transformacją ustrojową uzyskaliśmy ulice już nie 

Armii Czerwonej, ale ul. Piłsudskiego, ul. Legionów itd., które nie odzwierciedlają historii 

i charakteru  maszego  Miasta.  Moim  marzeniem  i  ludzi,  którzy  znają  się  na  miejskiej 

aglomeracji i historii, jest to, aby nazwy ulic odzwierciedlały charakter Miasta, honorowały 

ludzi, którzy stali się patronami ulic. U nas z jednym i z drugim nie mamy do czynienia tj. 

mamy ul. Cebuli, młodzi ludzie żartują, że brakuje ul. Czosnku, ponieważ nie wiedzą, kim 
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był Cebula. Musimy zrobić porządek z ulicami już funkcjonującymi. Można by dodać do 

nazwy tej ulicy przynajmniej pierwszą literę imienia. Chcemy tych ludzi uhonorować, czy 

sobie z nich kpić? Apeluję w sprawie nazwy ul.  Glinki,  uważam, że lepiej  brzmi ul.  Na 

glinkach.  Przecież  nazwa  ul.  Glinki  nie  mówi,  o  co  chodzi,  czy  chodzi  o  rosyjskiego 

kompozytowa,  czy  arcybiskupa  polskiego  z  okresu  średniowiecza.  Apeluję  o  zwołanie 

kompetentnego Zespołu ds.  Nazewnictwa,  ponieważ w naszym Mieście  przybywa ulic. 

W Mieście  przydałaby  się  zmiana  nazewnictwa  ulic.  Przed  wojną  ludzie  dostrzegali 

znaczenie nazewnictwa np. Szpital Nr 1 nosił  nazwę Św. Jadwigi Śląskiej itp. Niemniej 

uważam,  że  postać  Pana  Wilhelma  STEMPORA  jest  godna  uznania.  Zespół  d/s 

Nazewnictwa stworzyłby priorytety, jakie nazwiska można nadać ulicą dużym, uważam, że 

rodna są priorytetowymi miejscami.”

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „dyskusja na temat tego oraz kolejnego projektu uchwały 

została  przeprowadzona  na  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA I  PORZĄDKU  PRAWNEGO. 

Każdy może mieć dostęp do nagrań z tego posiedzenia, więc nie będę powtarzać swojego 

stanowiska.  Niemniej  wczoraj  złożyłam  interpelację  do  Burmistrza  Miasta  w  sprawie 

przygotowania listy nazw ulic, placów, budynków i innych miejsc na terenie Miasta. Moje 

stanowisko  nie  prezentuję  po  raz  pierwszy,  do  tego  problemu  odnosiłam  się  przy 

wcześniejszych projektach uchwał związanych z nadawaniem nazw. Powiem krótko, że 

nie  istnieją  żadne  plany  rozwoju  Miasta  w  tym  zakresie.  Nie  istnieją  plany 

zagospodarowania  przestrzennego  Miasta.  Nie  widzę  przeszkód  dla  przygotowania 

takiego  planu,  wykazu,  listy  zwierającego  propozycje  nazw ulic.  Wystąpiłam do  Pana 

Burmistrza  wcześniej  z  interpelacją,  wnioskiem  o  przygotowanie  listy  nazwisk  osób 

zasłużonych dla Miasta w przeszłości. Uważam, że powinniśmy uczcić i zachować pamięć 

tych ludzi, o których zachowały się w archiwach dokumenty i pomniki ich dorobku. Czy nie 

jest  dziwne,  że w Mieście,  w którym fragment ordunku górnego można przeczytać na 

kamienicy  sąsiadującej  niemalże  z  Ratuszem,  nie  ma  ulicy,  której  patronem  byłby 

założyciel Miasta. Nie zadziwia nikogo brak ulic CARNALLA? Ulica ta istniała na terenie 

Miasta  jeszcze do niedawna,  gdy zmieniono jej  nazwę na ul.  Szymały.  CARNALL był 

burmistrzem  Miasta  przez  20  lat,  wie  o  tym  większość  na  tej  sali  oraz  większość 

mieszkańców Miasta. Sztolnia „Czarnego Pstrąga” to cześć sztolni, którą on wybudował. 

Nie  ma w Tarnowskich  Górach  ulicy  imienia  pierwszego  polskiego  Burmistrza  Miasta, 

myślę,  że  Fryderykowi  ANTES  niczego  nie  można  zarzucić.  Nie  ma  ulicy  o  nazwie 

Dyrektora,  wychowawcy  młodzieży  Pana  PIESTRAKA,  którego  imieniem  zostanie 
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nazwana Biblioteka Publiczna.  Czy Paweł  JAKISCH nie  zasługuje jako architekt,  który 

stworzył wiele budynków w Tarnowskich Górach, na nazwę ulicy? To jemu zawdzięczamy 

wyjątkowy charakter Miasta. Ksiądz, nie mam nic przeciwko księżom i wojskowym, obie te 

postacie to mundurowi, nie mam nic przeciwko mundurom, sama zakładam mundur służby 

zdrowia. Ksiądz KOKOT, nawet jeśli miał imię Franz nie jest godzien doczekania się swojej 

ulicy?  Był  on  fundatorem Parku  Miejskiego,  z  własnych  oszczędności,  nie  z  środków 

kościelnych  zakupił  12  ha  ziemi,  na  którym  powstał  Park  Miejski.  Dla  ówczesnego 

Burmistrza  Miasta  spadł  niewielki  obowiązek,  na  Radę  Miejską  niewielkie  obciążenie 

finansowe na zakup sadzonek, czy elementów architektury parkowej. Czy Park Miejski, 

czy ulica, droga krajowa nie zasługuje na to, aby nazwać ją imieniem Księdza KOKOT? 

Odsyłam Radnych do kilku artykułów, pisanych chociażby przez urzędników Miasta. (...) 

Dzielę  ludzi  na dobrych i  złych,  mądrych i  głupich.  W Mieście  Gwarków zasadne jest 

pytanie, jakie zadał Radny Jerzy WĘGIELSKI, dlaczego użytkowanej drodze krajowej nie 

nadano nazwy imienia GEOTHEGO. Można rozpatrywać zasadność tego wniosku. Czy 

nie jesteśmy Europejczykami? Czy mamy być tylko małym miastem? (...)  Nie wszyscy 

znają tarnogórską przeszłość. Dlatego nie zdziwiła mnie sprawa związana z nadaniem 

nazwy ul. Kunszt w Bobrownikach, w której mieszkańcy zaprotestowali nadaniu tej nazwy, 

związanej  przecież  z  regionem,  dziedzictwem  regionalnym  i  regionalną  tożsamością. 

Świadczy to o braku znajomości pochodzenia tego słowa, ścisłego związku z miejscem, 

które mieszkańcy zamieszkują.  Za to jesteśmy my odpowiedzialni,  władze lokalne. Nie 

umiemy przedstawić możliwości, nie umiemy edukować mieszkańców, w taki sposób, aby 

mogli  związać  się  z  tym  Miastem.  My  jesteśmy  za  to  odpowiedzialni.  Należy 

wyprzedzająco zwrócić się do gremiów, instytucji, a także indywidualnych osób, które są 

predestynowane do wydawania opinii, w tego typu sprawach, o sporządzenie listy  nazw 

ulic. To nie muszą być imiona, nazwiska osób, to mogą być odzwierciedlenia regionu np. 

rozpatrywany przez nas kolejny projekt uchwały ul. Na glinkach. Myślę o  tarnogórskich 

historykach, Instytucie Tarnogórskim, o ludziach kultury i innych nazywanych ekspertami, 

można  także  zwrócić  się  z  publiczną  konsultację  do  mieszkańców.  Zaproponowałam 

wniosek  na  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWENGO  o  ponowne 

opracowanie projektu uchwały, który winien być uzupełniony o odpowiednią dokumentację. 

Uzasadnienie projektu uchwały zajmuje raptem osiem linijek. Nie można tak pochopnie 

nadawać nazwy ulicy. Rozmawiałam wczoraj, wręczając kopię wspomnianej przeze mnie 

interpelacji,  z  Przewodniczącym  Społecznej  Rady  Kultury  działającej  przy  Staroście 

Tarnogórskim, a także do Muzeum Tarnogórskiego, do Stowarzyszenia Miłośników Ziemi 
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Tarnogórskiej, myślę, że trzy opinie w tej sprawie wystarczyłyby Burmistrzowi Miasta, jako 

wnioskodawcy  tego  projektu.   Apeluję  do  Rady o  to,  żeby uchwały  o  tak  wieloletnim 

znaczeniu uzyskiwały opinie eksperckie. ”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „być może postać Ks. pkt. Wilhelma 

STEMPORA nie była tak znana do tej  pory,  ale wnioskodawcy przedstawiając pomysł, 

zebrali  szereg materiałów dotyczących działalności  tej  osoby.  Być  może nie  wszystkie 

materiały  były  analizowane na  Komisji,  Ksiądz  STEMPOR uratował  wielu  lotników,  po 

zakończeniu  Wojny  Światowej  wielu  lotników  było  represjonowanych.  Dysponujemy 

materiałami z Instytutu Generała SIKORSKIEGO i  z Muzeum Londyńskiego. W innych 

miastach,  gdy nadawano  tego  typu  nazwę  ulicy  odbywało  się  to  w sposób  uroczysty 

z udziałem  władz  naczelnych  Wojska  Polskiego  oraz  naczelnych  władz  państwowych. 

Myślę, że wspaniały jest pomysł Pani Radnej Alicji KOSIBA-LESIAK oraz Radnego Jana 

HAHNA, aby przygotować listę zasłużonych ludzi dla Tarnowskich Gór, żeby w przyszłości 

nie  było  wątpliwości,  jaką  nazwę  ulicy  nadać.  Ja  złożyłem  wszelkie  materiały  do 

poszczególnych  Komisji,  które  przedmiotowy  projekt  uchwały  opiniowały.  Można  by 

zdobyć wiele materiałów dotyczących działalności w czasie okupacji Księdza STEMPORA. 

Proponuję Państwu, aby ten projekt uchwały przyjąć.”

Radny Stanisław  KOWOLIK:  „chciałem przedstawić  tylko  kilka  uwag,  ponieważ  dużo 
zostało  już  przez  moich  przedmówców powiedziane.  Myślę,  że  wszystkie  wypowiedzi 
należałoby podzielić  na  dwie  części.  Pierwsza  dotyczy projektów uchwał,  które  mamy 
przed sobą,  które  zostały poddane szczegółowej  obróbce przez  organy władz  Miasta. 
Wszystkie  ciała,  które  na  ten  temat  się  wypowiadały  uznały,  że  uzasadnienie,  co  do 
przyjęcia tych dwóch uchwał jest nie do zakwestionowania. W moim przekonaniu te dwie 
uchwały powinny być dzisiaj przyjęte. Sprawa druga dotyczy procedury kreowania ładu w 
zakresie historii, kultury polskiej i tradycji chrześcijańskiej Ziemi Tarnogórskiej, procedury, 
która powinna być wreszcie opracowana. Przypomnę, że apelowałem o powołanie ciała 
eksperckiego,  kiedy przez tą  salę  przetaczała się burza związana z nadaniem imienia 
Honorowego Obywatela Tarnowskich Gór. Wtedy właśnie, wnioski były przygotowane ad 
hoc.  Prawie  po  partyzancku,  mogę  to  wyraźnie  powiedzieć,  podjęto  pewną  próbę 
postawienia  przed  faktem  dokonanym  Radę  Miejską.  Łączę  te  dwie  sprawy  nadania 
statusu Honorowego Obywatela Tarnowskich Gór oraz nadania nazw ulicom tarnogórskim, 
jako dwie dziedziny, które mają ten sam mianownik. A tym mianownikiem jest ład w sferze 
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duchowej, w sferze symboliki, co jest niezwykle ważne dla tożsamości naszego Miasta 
oraz każdego innego miasta w Rzeczypospolitej.  Zwrócę uwagę na pożałowania godną 
decyzję i podobnych wiele elementów dyskusji na temat decyzji o nadaniu imienia ulicy 
Małgorzaty. Przypominam sobie wręcz kuriozalne wątki w wystąpieniu jednego z Radnych, 
które były rozbieżne z uroczystym tonem wystąpienia Pani Radnej Alicji KOSIBA-LESIAK. 
Nadanie imienia rondu lub ulicy jest wystawieniem swego rodzaju duchowego pomnika 
osobie, której życie jest wzorcem zachowań i postaw tarnogórzan. Uważam, że dzisiejszy 
apel  winien  zaowocować przygotowaniem określonej  procedury wyrażania  opinii  przez 
fachowców.  Rada  nie  powinna  bazować  jedynie  na  swojej  wiedzy,  lecz  korzystać 
z intelektualnego zaplecza,  którym nasze Miasto  dysponuje.  Myślę,  że  jeżeli  młodzież, 
dzieci  nie  mają  wiedzy na  temat  patronów naszych  ulic,  jest  to  kolejne  wyzwanie  do 
resortu edukacji w naszym Mieście. Należałoby podjąć stosowne działania poprzez m.in. 
lekcje  historii,  WOS-u,  aby  te  sylwetki  patronów,  młodzieży  i  dzieciom przybliżać.  Na 
koniec  sądzę,  że  nie  są  stosowne  sformułowania,  które  deprecjonują  zasługi  osób 
duchownych i świeckich, które poświęcały życie i zdrowie dla Rzeczypospolitej. Obojętnie 
czy służąc w piechocie, czy w artylerii, w Dywizjonie 303, czy innych dywizjonach, które są 
chlubą naszej historii  i fundamentem naszej tożsamości. One bowiem oddają charakter 
naszej tarnogórskiej i  polskiej ziemi. Również nie jest uprawnione sformułowanie, które 
odczytałem jako próba dyskwalifikowania bądź to osoby Marszałka Józefa Piłsudskiego, 
bądź  Legionów,  czy  też  patronów  naszych  ulic,  którzy  w  tradycji  legionowej  i  II 
Rzeczypospolitej  się  mieściły.  Może  Marszałek  Piłsudski  nic  szczegółowego  dla 
Tarnowskich Gór nie zrobił,  ale kwestionowanie jego patronatu w jakimkolwiek polskim 
mieście  jest  absolutnie  nie  na  miejscu.  Reasumując  zamierzam  głosować  za  tymi 
projektami  uchwał,  które  uzyskały  akceptację  osób  na  tej  sali  i  stosownych  Komisji. 
Podpisuje się pod apelem Radnych, aby Pan Burmistrz przedstawił w niedługim czasie 
procedurę dochodzenia do wskazania osób patronów naszych ulic.” 

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „procedury - tak, zespół - tak, lista - tak, zgadzam 

się z Państwem we wszystkim. Ci którzy mnie znają, wiedza, że zaraz będzie „ale”. Nie 

chciałbym, aby nazewnictwo ulic traktować jako swoistego plebiscytu. Nie wolno odbierać 

mieszkańcom  prawa  do  wnioskowania.  Wreszcie  chciałbym  Państwu  powiedzieć,  że 

otrzymałem  od  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  prośbę  o  przygotowanie  takiego 

projektu uchwały, jako organ wykonawczy przygotowałem. Identyfikuję z tym projektem. 

Jestem  przekonany  o  słuszności  tej  kandydatury.  Ja  wypełniłem  dyspozycję  Rady 

Miejskiej.  Cały  wspomniany  zakres  czynności  jest  Państwa  kompetencją.  A  więc, 
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procedury  –  tak,  twórzcie,  zespół  –  tak,  twórzcie,  macie  do  tego  wszelkie  niezbędne 

kompetencje.  Jestem za,  należy dbać o  korzenie Miasta,  a  więc  te  sądy,  które   Pani 

Radna wypowiadała,  ja też się z nimi  zgadzam, nazywajmy nowe ulice tymi nazwami, 

które zostały już zapomniane. Zespół – tak, niech taki wniosek składa. O Księciu Janie 

Opolskim, nie zapomnieliśmy, taka ulica w Mieście się znajduje.”

Ad. vocem 
Radna  Alicja  KOSIBA-LESIAK:  „jestem  chyba  w  złej  formie,  gdyż  nie  zrozumiałam 

wypowiedzi Radnego KOWOLIKA. (...) Zdziwiło mnie stanowisko Pana Burmistrza, który 

przychylił  się do tematu zawartego w mojej  interpelacji.  We fragmencie, w którym Pan 

neguje wyrażanie opinii przez społeczeństwo, czy Pan Burmistrz uważa, że Rada powinna 

przyjmować takie projekty uchwał, które zostały złożone bez opinii  ekspertów? Wnioski 

dotyczące  charakteru  Miasta,  jego  dziedzictwa  powinny  być  konsultowane  przez 

uprawnione podmioty, osoby, które często są powołane przez przedstawicieli najwyższych 

władz  samorządowych  np.  powołana  Rada  przez  Starostę.  Ja  bym się  skierowała  do 

ekspertów, którzy są członkami Społecznej Rady przy Staroście. Okazuje się, że takiej 

opinii nie dołączono do tego projektu. (...)”

Radny Stanisław KOWOLIK:  :  „mam tylko  jedną  uwagę,  zgadzam się  z  tym,  co  Pan 

Burmistrz powiedział na temat zakresu kompetencji. Proszę zwrócić uwagę, iż niebawem 

może pojawić się kolejny projekt uchwały, którego autorem będzie Pan Burmistrz i istotą 

tego projektu uchwały będzie nadanie imienia tarnogórskiej ulicy. Zrodzić się wtedy może 

dyskusja,  której  wynikiem będzie odrzucenie projektu uchwały.  Należy zrobić wszystko, 

aby  tego  typu  problemy  dotyczące  sfery  duchowej,  dziedzictwa  narodowego,  były 

przyjmowane  przez  aklamację.  A zatem  Panie  Burmistrzu  apeluję,  aby  przy  kolejnym 

projekcie  podobnej  uchwały,  zrobić  wszytko,  żeby  większa  ilość  zespołów  i  Komisji 

opiniowała  tego  typu  projekty.  Trzeba  też  rozesłać  projekt  do  ekspertów,  znawców 

problemu z prośbą o opinię. Wtedy na zapleczu Rady oraz w Komisjach przedyskutujemy 

ten  temat  i  zdecydujemy,  czy  aklamacja  będzie  możliwa,  czy  nie.  Chodzi  o  to,  żeby 

zewnętrzny wydźwięk był pozytywny.”

,

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: "dbając o pozytywne relacje z Państwem, wnioski 

Państwa, które mogą być realizowane, będę realizował. W takim duchu przygotowałem 
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projekt  uchwały.  Droga była  następująca:  mieszkańcy,  Rady Dzielnic,  Rada Miejska jej 

Przewodniczący  kieruje  wniosek.  Były  Przewodniczący,  nie  skierował  by  pod  obrady 

projektu uchwały, wobec które nie miałby większości. Jest to wątek polityczny. Trzeba o to 

zadbać  Panie  Przewodniczący.  (...)  Podkreślam,  że  z  tą  kandydatura  się  nadal 

identyfikuje.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „jeszcze raz podkreślam, że nie ma 

takiej  drugiej  osoby i  nie będzie z Dywizjonu 303 na terenie Tarnowskich Gór.  Jest  to 

cenna kultura Miasta Tarnowskie  Góry.”

Następnie Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu 

uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 10 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 4 Radnych.

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/423/2009 w sprawie nadania nazwy rondu 
ulicznemu w mieście Tarnowskie Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 20
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej w mieście Tarnowskie Góry.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Zastępca  Naczelnika  Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami Aleksandra WLACH.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował,  iż  Komisja  nie  zajęła  stanowiska  w  sprawie  przedmiotowego 

projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK  poinformował,  iż  Komisja  nie  zajęła  stanowiska  w  sprawie  przedmiotowego 

projektu uchwały. Na Komisji jednak padł wniosek o zmianę nazwy „ul. Glinki” w projekcie 

uchwały na nazwę ulicy  „ul. Na glinkach”.
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Dyskusja:
Radny Stanisław KOWOLIK: „ponieważ w poprzednich wystąpieniach Radni odnosili się 

również  do  tego  projektu  uchwały  wnoszę  o  zamknięcie  dyskusji  i  przejście  do 

głosowania.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poddał  pod  głosowanie  wniosek 
zgłoszony przez Radnego Stanisława KOWOLIK o przejście do procedury głosowania, 

bez dyskusji nad przedmiotowym projektem uchwały.

Za przyjęciem wniosku głosowało 15 Radnych, przeciw – 1 Radny, od głosu wstrzymało 

się – 0 Radnych.

Wniosek zatem został przez Radę Miejską przyjęty.

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymał się – 1 Radny.

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XXXVIII/424/2009  w  sprawie  nadania  nazwy 
drodze wewnętrznej w mieście Tarnowskie Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 21
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wykreślenie służebności z KW nr 62902 oraz KW nr 38373.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zaproponował, aby zostały omówione 

wspólnie punkty dotyczące projektów uchwał przygotowanych przez Wydział Gospodarki 

Nieruchomościami tj. pkt 21-27.

Do tej propozycji ustosunkował się Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH, który zaznaczył, 

iż każdy projekt uchwały dotyczy innej, równie ważnej sprawy, dlatego wygodniejszym dla 

Radnych byłoby osobne przedstawienie każdego projektu uchwały.
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Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Zastępca  Naczelnika  Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami Aleksandra WLACH.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK poinformował,  iż  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Dyskusja:

Radny Stanisław KOWOLIK:  :  „chciałbym złożyć wniosek, który mam nadzieje zostanie 

przyjęty  przez  aklamację,  o  wykonanie  zadania  przez  Burmistrza  Miasta  oraz 

Przewodniczącego Rady Miejskiej tj. przygotowanie projektu uchwały, który sprawi, że nie 

będziemy  mieli  co  miesiąc  przed  sobą  dziesięciu  projektów  uchwał  w  sprawie 

przeprowadzonych  operacji  na  nieruchomościach.  Obaj  Panowie,  z  zapleczem 

technicznym Burmistrza  Miasta,  powinni  zastanowić  się  jak,  w  sposób  ogólny,  można 

rozszerzyć kompetencje Pana Burmistrza, aby uniknąć dywagowania nad tymi projektami 

uchwał.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „ja  jestem  gotowy  do  rozmów 

z Burmistrzem Miasta, tylko Burmistrz Miasta musi znaleźć dla mnie czas.”

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Jolanta  TUSZYŃSKA:  „Pan  Burmistrz  z  pewnością 

znajdzie dla Pana czas. Jak Pan Burmistrz wróci zostanie ustalony termin spotkania.”

Wobec  zakończenia  dyskusji  Przewodniczący poddał  pod  głosowanie  przedmiotowy 

projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/425/2009 w sprawie wyrażenia zgody na 
wykreślenie służebności z KW nr 62902 oraz KW nr 38373.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad. 22
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych położonych  w Tarnowskich Górach. 

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Zastępca  Naczelnika  Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami Aleksandra WLACH.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK poinformował,  iż  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Dyskusja:
Radny  Feliks  KOWALSKI:  „proszę  o  informację  w  sprawie  położenia  działek.  Ich 

powierzchnia jest bardzo duża.”

Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Aleksandra WLACH 
przedstawiła na wyświetlonej przez rzutnik mapie położenie nieruchomości.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK: „dotychczas 

w przedstawianych projektach uchwał, w których zostały zbyte nieruchomości, znajdowała 

się informacja o formie ich zbycia, od pewnego czasu ten zapis zanika. W tym konkretnym 

przypadku, czy ta nieruchomość zostanie zbyta w formie przetargu?”

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  ŁOZIŃSKI  złożył  wniosek 

o przedłużenie dyskusji. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej poddał  pod  głosowanie  wniosek złożony  przez 

Radnego  Krzysztofa  ŁOZIŃSKIEGO  o  przedłużenie  dyskusji  nad  przedmiotowym 

projektem uchwały.
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Za przyjęciem wniosku głosowało 3 Radnych, przeciw – 8 Radnych, od głosu wstrzymało 

się – 2 Radnych.

Wniosek zatem nie został przyjęty przez Radę Miejską.

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymał się – 1 Radny.

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/426/2009 w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych położonych  w Tarnowskich 
Górach. 
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 23
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na 

obciążenie nieruchomości komunalnej prawem służebności gruntowej na działce 279/50 

położonej w rejonie ulicy Zagórskiej  w Tarnowskich Górach.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Zastępca  Naczelnika  Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami Aleksandra WLACH.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Członek  Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU  MIASTA Jarosław  ŚLEPACZUK 
poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.
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Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/427/2009 w sprawie  wyrażenia zgody na 
obciążenie  nieruchomości  komunalnej  prawem służebności  gruntowej  na  działce 
279/50 położonej w rejonie ulicy Zagórskiej  w Tarnowskich Górach.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 24
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia 

służebności  gruntowej  na  nieruchomości  położonej  w  Tarnowskich  Górach  przy  ulicy 

Krakowskiej 20.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Zastępca  Naczelnika  Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami Aleksandra WLACH.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Członek  Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU  MIASTA Jarosław  ŚLEPACZUK 
poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XXXVIII/428/2009  w sprawie  ustanowienia 
służebności  gruntowej  na  nieruchomości  położonej  w  Tarnowskich  Górach  przy 
ulicy Krakowskiej 20.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 25
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemców lokali  mieszkalnych w budynku przy ulicy 

Słoneczników 49, 49a, 49b, 49c w Tarnowskich Górach.
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Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i autopoprawką przedstawiła Zastępca Naczelnika 
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Aleksandra WLACH.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Członek  Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU  MIASTA Jarosław  ŚLEPACZUK 
poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/429/2009 w sprawie ustalenia wysokości 
bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych w budynku przy 
ulicy Słoneczników 49, 49a, 49b, 49c w Tarnowskich Górach.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK  na  prośbę 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Piotra SZCZĘSNEGO przejął prowadzenie sesji Rady 

Miejskiej. 

Ad. 26
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż  lokali  użytkowych  usytuowanych  w  Tarnowskich  Górach  przy  ulicy 

Bondkowskiego 1.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Zastępca  Naczelnika  Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami Aleksandra WLACH.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.
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Członek  Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU  MIASTA Jarosław  ŚLEPACZUK 
poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI: „cieszę się, że Pan podjął 

taką inicjatywę, mimo, że jest ona sprzeczna z Pańskimi poglądami, przecież „zarzynamy” 

Pana  „złote  kury”.  Myślę,  że  jest  to  przemyślana  decyzja  –  nie  należy  utrzymywać 

nieruchomości, które przynoszą straty Gminie.”

Po zakończeniu dyskusji  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK 
poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/430/2009 w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż  lokali  użytkowych  usytuowanych  w  Tarnowskich  Górach  przy  ulicy 
Bondkowskiego 1.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 27
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością 

Gminy Tarnowskie Góry.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Zastępca  Naczelnika  Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami Aleksandra WLACH.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Członek  Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU  MIASTA Jarosław  ŚLEPACZUK 
poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.
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Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady 
Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/431/2009 w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących 
własnością Gminy Tarnowskie Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 28
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały   w sprawie zmiany i ogłoszenia 

tekstu jednolitego uchwały Nr XII/110/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 

27  czerwca  2007r.  W sprawie  ustalania  i  poboru  opłaty  targowej  na  terenie  miasta 

Tarnowskie Góry.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały.

Następnie  projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawił  Naczelnik  Wydziału 
Gospodarki Miejskiej Antonii ZIENTKOWSKI.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały bez autopoprawki.

Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały 

bez autopoprawki.

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  JAROSŁAW  ŚLEPACZUK:  „chciałbym  Panu 

Burmistrzowi podziękować za uwzględnienie mojego wniosku, złożonego na posiedzeniu 

Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA. Wniosek ten wynikał z apelów osób, 

które mają przyczepy w rejonie Dworca PKP, te osoby poza opłatą do budżetu Gminy, 

płacą czynsz, który w jednym przypadku wynosi on 1600 zł netto, w drugim wypadku jest 
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on mniejszy. Mimo zapewnień medialnych, że branża gastronomiczna ma się coraz lepiej, 

wcale  tak  nie  jest,  podjęcie  tego projektu  uchwały,  pozwoli  na  obniżenie  kosztów tym 

przedsiębiorcom.”

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH:  „proszę Państwa, zwróćcie uwagę na wysokość 

czynszu, jaki muszą ponieść przedsiębiorcy na rzecz PKP, przypomnijcie sobie awanturę, 

jaka wynikła z podwyższenia czynszów na ul. Krakowskiej. (...)”

Po zakończeniu dyskusji  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK 
poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/432/2009 w sprawie zmiany i ogłoszenia 
tekstu jednolitego uchwały Nr XII/110/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 
z dnia 27 czerwca 2007r. W sprawie ustalania i poboru opłaty targowej na terenie 
miasta Tarnowskie Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY przejął ponownie prowadzenie obrad 

sesji.

Ad. 29
Kolejnym punktem porządku obrad jest  projekt  uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi 

Pana Rudolfa Lewdańskiego na działalność Burmistrza Miasta.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawił  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Piotr SZCZĘSNY.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował,  iż Komisja 
REWIZYJNA wydała pozytywną opinię w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
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WYCISK poinformował,  iż  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr XXXVIII/433/2009  w sprawie rozpatrzenia skargi 
Pana Rudolfa Lewdańskiego na działalność Burmistrza Miasta.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 30
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały 

Nr II/7/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z  dnia 5 grudnia 2006r. w sprawie 

powołania Komisji  Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach oraz ustalenia przedmiotu ich 

działania zmienionej Uchwałami Nr XIX/204/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 

z dnia 19 grudnia 2007r. Nr XXXI/356/2008 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 

29 października 2008r.  oraz Nr XXXIII/366/2008 Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach 

z dnia 26 listopada 2008r.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawił  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Piotr SZCZĘSNY.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK  poinformował,  iż  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt 

uchwały, wraz z przyjętym wnioskiem aby nazwę Komisji Ochrony Środowiska i Funduszy 

Europejskich,  Rodziny,  Zdrowia i  Pomocy Społecznej  zmienić na Komisja ds.  Rodziny, 

Zdrowia, Pomocy Społecznej i Ochrony Środowiska wraz z równoczesnym przekazaniem 

przedmiotu działania w zakresie Funduszy Europejskich innej  Komisji  oraz  wnioskiem 
Radnego  Kazimierza  SZCZERBY  aby  przekazać  przedmiot  działania  Komisji 

OŚiFERZiPS w zakresie Funduszy Europejskich - Komisji Budżetu i Finansów i nadanie 

jej nazwy Komisja Budżetu, Finansów i Funduszy Europejskich.
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Przewodnicząca  Komisji  d/s   d/s  RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY  ŚRODOWISKA  Alicja  KOSIBA-LESIAK  poinformowała,  iż  Komisja 

zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt  uchwały,  wraz  z  przyjętym  wnioskiem 
skierowanym do Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie nadania Komisji Ochrony 

Środowiska  i  Funduszy  Europejskich,  Rodziny,  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  nazwy: 

Komisja  ds.  Rodziny,  Zdrowia,  Pomocy  Społecznej  i  Ochrony  Środowiska  oraz 

przekazanie przedmiotu działania w zakresie Funduszy Europejskich Komisji Infrastruktury 

i Rozwoju Miasta.

Dyskusja:
Radny  Stanisław  KOWOLIK:  „rozumiem,  że  te  5  członów  obecnej  nazwy  Komisji, 

zmieniło swoją kolejność. A jednocześnie jest wola, aby nowa nazwa obejmowała również 

5  członów,  tylko  w  innej  kolejności?  (...)  Wnioskodawcy  przewidują,  że  w związku  z 

kryzysem finansowym na czoło problematyki samorządowej (ponieważ proszę zważyć, że 

przy pięciu różnorakich członów w nazwie, ich kolejność jest nieprzypadkowa, wynika ona 

z hierarchii celów i problematyki) wysuwa się pomoc społeczna. Jeżeli pomoc społeczną, 

stawiamy przed funduszami europejskimi, jest to pewien znak, dany przez Radę Miejską, 

że dowartościowujemy  pomoc społeczną, a kasujemy fundusze pomocowe i oczekujemy 

zwielokrotnienia  wniosków  pomocy  społecznej.  Dajemy  sygnał  społeczeństwu,  iż  być 

może będziemy musieli zwiększone środki przekazać świadczeniobiorcom. Na ten temat 

nie  usłyszałem  przekonującego  uzasadnienia.  Panie  Przewodniczący  nie  rozumiem 

potrzeby takiego zamieszania  w zakresie  kompetencji  Komisji.  Proszę zwrócić  uwagę, 

ktoś  pracował  nad  odpowiednim  zakresem  kompetencji.  Przemyślał  je  szczegółowo  i 

przypisał  je  do  stosownego  nazewnictwa.  Nagle  komuś  innemu  bez  przekonującego 

uzasadnienia zachciało się zmian... fundusze europejskie ściągamy i przenosimy w  inne 

miejsce.  Przypomina  mi  to  losy  kolejnictwa  w  Związku  Radzieckim,  kiedy  Pierwszy 

Sekretarz przykładał linijkę i prowadził trasę kolei. Nie można w ten sposób działać, u nas 

racjonalność winna być fundamentem.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr  SZCZĘSNY: „myślę, że połączona Komisja ma 

bardzo dużo pracy. Chcielibyśmy to ujednolicić i ująć część obowiązków tej Komisji. Jeżeli 

chodzi  o  nazewnictwo,  Komisja  przywiązywała  od  początku  dużą  rolę  do  pomocy 

społecznej  i  ochrony środowiska.  Natomiast  prosiłbym Państwa  o  przychylenie  się  do 

wniosku Komisji, który moim zdaniem jest zasadny.”
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Radna  Alicja  KOSIBA-LESIAK:  „jestem  członkiem  dwóch  Komisji,  wcześniej  byłam 

członkiem trzech komisji.  (...)  Nie będę ukrywać, że jednym z argumentów związanych 

z połączeniem Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ oraz Komisji 

OCHRONY ŚRODOWISKA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH była liczna absencja członków 

tych Komisji. Pan Radny KOWOLIK wie, gdyż był członkiem jednej z nich, później, gdy był 

również  członkiem  połączonej  Komisji,  nie  udawało  się  osiągać  kworum.  Chciałam 

powiedzieć, że w związku z tym, iż komisje zostały połączone, zaszła potrzeba korekty 

nazwy oraz jej przedmiotu działania. Na ostatnim posiedzeniu Komisji w dniu 20 lutego br., 

Pan Radny TORBUS, jako wieloletni  Radny,  poinformował,  iż  Komisja  ta  właśnie taką 

nazwę i przedmiot działania miała. Wobec czego wróciliśmy do stanu wyjścia. Fundusze 

Europejskie  mają  ścisły  związek z  budżetem i  pieniędzmi.  Uważam i  nie  tylko  ja,  tak 

uważam, że tę część należy przekazać Komisji bardziej merytorycznie związanej z tym 

zakresem.  Jedna  Komisja  uznała,  że  winna  to  być  Komisja  BUDŻETU I  FINASNÓW, 

druga Komisja uznała,  że Komisja INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA. Stąd na 

Komisji  OCHRONY  ŚRODOWISKA  I  FUNDUSZY  EUROPEJSKICH,  RODZINY, 

ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ, ustalono nazwę Komisja ds. RODZINY, ZDROWIA, 

POMOCY SPOŁECZNEJ I OCHRONY ŚRODOWISKA. (...) Należało wyznaczyć pewien 

priorytet  rzeczywiście,  uważam, że bliższa społeczeństwu jest  zagadnienie związane z 

rodziną, zdrowiem i pomocą społeczną. Taki wniosek Komisja przyjęła. ”

Radny Stanisław KOWOLIK: „nie chciałbym się dłużej pastwić nad tym projektem uchwały, 

którego Pan jest wnioskodawcą. Dlatego składam wniosek formalny o odesłanie projektu 

uchwały do opracowania przez stosowne Komisje. Po drugie chciałbym przypomnieć, że 

jeżeli ta Komisja nie mogła zgromadzić odpowiedniej frekwencji, to należy przypomnieć 

Pani Radnej, a świadczy o tym bogata korespondencja  z Panią Przewodniczącą, że jeżeli 

robi się posiedzenia Komisji o godzinie 10.00 wiedząc, iż znakomita większość Radnych 

nie jest w wieku emerytalnym, to należały się liczyć z tym, że nie będzie 100% frekwencji. 

Był  to  główny  powód  moich  apeli  o  przesunięcie  godzin  posiedzenia  Komisji  na 

odpowiednie do osób czynnych zawodowo.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „rozumiem  Pana  wniosek,  ten 

wniosek  zostanie  poddany  głosowaniu.  Niemniej  jednak  Komisja  złożyła  wniosek 

o następujące nazewnictwo: Komisja ds. RODZINY, ZDROWIA, POMOCY SPOŁECZNEJ 
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I  OCHRONY  ŚRODOWISKA.  W  związku  z  tym  nie  widzę  potrzeby  ponownego 

opracowania projektu uchwały przez Komisję.”

Radny Stanisław KOWOLIK:”w ramach głosów „za”  i  „przeciw”  wnioskowi,  chciałbym 

dopowiedzieć jedno zdanie prawdy. To, że Państwo pokiełbasiliście człony nazwy Komisji 

w grudniu ubiegłego roku, wynikało z tego, że nawet z łapanki nie umieliście wyznaczyć 

przewodniczącego  tej  Komisji.  (...)  Jestem  „za”  odesłaniem tego  wniosku  do  Komisji, 

celem jego dopracowania. Uzasadniamy rzeczy, które nie są do uzasadnienia i dorabiamy 

ideologię na miejscu.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „nie mogę uznać wypowiedzi Pana 

Radnego we wnioskach „za”, ponieważ Radny pełniący funkcję Radnego bierze na siebie 

odpowiedzialność.  Radni  piszą często w usprawiedliwieniach jako powód nieobecności 

obowiązki  służbowe.  Jakie  obowiązki?  Jeżeli  pełni  się  funkcję  Radnego,  na  wniosek 

Przewodniczącego  Komisji  i  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  należy  być  zgodnie 

z ustawą obecnym na posiedzeniu Komisji.”

Następnie  Przewodniczący poddał  pod  głosowanie wniosek  złożony  przez  Radnego 

Stanisława KOWOLIKA o odesłanie projektu uchwały do ponownego opracowania przez 

Komisję BEZPIECZEŃSTWA I PORZĄDKU PRAWNEGO.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 3 Radnych, przeciw – 11 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 3 Radnych.

Wniosek zatem nie został przyjęty przez Radę Miejską.

Radny Franciszek NOWAK: „trochę trzeba usystematyzować omawiany punkt. Zasadna 

jest nazwa i zakres kompetencji tej nowo stworzonej Komisji. (...) Powinien być zmieniony 

zakres działania oraz nazwa Komisji BUDŻETU I FINANSÓW.”

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 2 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.
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Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XXXVIII/434/2009  w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr II/7/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z  dnia 5 grudnia 2006r. w sprawie 
powołania Komisji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach oraz ustalenia przedmiotu 
ich działania zmienionej Uchwałami Nr XIX/204/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich 
Górach z dnia 19 grudnia 2007r.  Nr  XXXI/356/2008 Rady Miejskiej  w Tarnowskich 
Górach  z  dnia  29  października  2008r.  oraz  Nr  XXXIII/366/2008  Rady  Miejskiej 
w Tarnowskich Górach z dnia 26 listopada 2008r.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 31
Ostatnim  punktem  porządku  obrad  są  interpelacje,  wnioski,  pytania  Radnych  oraz 

dyskusja ogólna.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK: zgłosił wniosek formalny 

o ograniczenie czasu dyskusji do 3 minut. 

Radny Stanisław KOWOLIK: „jest to jedyny punkt sesji, w którym można złożyć interpelacje, 

zapytania oraz podzielić się uwagami natury ogólnej. Ograniczenie czasu wypowiedzi w tej 

części  jest  blokowaniem  dyskusji  w  ogóle  i  kneblowaniem  ust  Radnym.  Apeluję  o 

wycofanie tego wniosku. Tym bardziej, że ostatnia sesja została zerwana, pięciu Radnych 

nie miało możliwości odniesienia się do wypowiedzi kolegów zaserwowanych na tej sali. 

Zatem  zasada  sprawiedliwości  nakazuje  uznać  wniosek  ograniczający  debatę  jako 

nieuzasadniony.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK: „nie było moją intencją 

zakneblowanie ust Radnym. Dzisiaj ze względu na ten szczególny dzień, obawiam się, że 

brak ograniczenia czasu wypowiedzi,  może spowodować zbyt zacietrzewioną dyskusję. 

Chciałem  tego  uniknąć.  Natomiast,  jeżeli  Pan  Radny  KOWOLIK  przekroczy  ten  czas 

wypowiedzi, dzisiaj nikt nie będzie się sprzeciwiał wysłuchaniu Pana. Podtrzymuję swój 

wniosek.”

Przewodniczący poddał  pod  głosowanie wniosek  złożony przez  Radnego  Jarosława 

ŚLEPACZUK o ograniczenie czasu dyskusji do 3 minut
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Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 8 Radnych, przeciw – 7 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek zatem został przyjęty przez Radę Miejską.

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK:  „mój  pomysł 

przedłużenia  wypowiedzi  Radnemu  KOWOLIK  wynikał  z  chęci  oddania 

niewykorzystanego  przeze  mnie  czasu  wypowiedzi  Panu  KOWOLIKOWI,  jednak  nie 

doszukałem  się  takiej  możliwości  w  Regulaminie  Rady  Miejskiej.  Zgłosiłem  do  Pana 

Burmistrza interpelację w sprawie sposobu odśnieżania na Osiedlu Kolejarz. Po drugiej 

stronie  Osiedla  sytuacja  jest  diametralnie  inna,  tzn  dobra.   Pług  szybko  przejeżdża 

ul. Konduktorską,  ul.  Maszynistów  i  ul.  Kolejarzy  moim  zdaniem  jest  on  zbyt  lekki, 

w momencie,  gdy trafi  na śnieg, zaczyna tym ciągnikiem rzucać.  Kilka razy składałem 

interwencję Panu Naczelnikowi ZIENTKOWSKIEMU, przyznam, że on bardzo szybko na 

nią  zareagował,  tak  nie  może  być,  że  musimy  kilkakrotnie  wzywać  ciągnik, 

a wystarczyłoby, gdyby raz przejechał. To co jest karygodne, to skrzyżowania, całe ryzy 

śniegu  tam  trafiają.  Operator  ciągnika,  tak  szybko  przejeżdża,  że  nie  potrafimy  go 

zatrzymać, żeby taką  uwagę zgłosić. Prosiłbym Pana Burmistrza o przyjęcie tej uwagi. 

Chciałbym zasygnalizować pewną sprawę, ponieważ miałem okazję się spotkać z Panią 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy, przekazała mi informację, iż  liczne zakłady planują 

zwolnienia.  Nie  wiem,  jaki  będzie  to  miało  wpływ na  finanse  Miasta,  zachęcam pana 

Burmistrza do kontaktu z Panią Dyrektor, ona już bardzo dużo danych posiada.”

Radny Stanisław KOWOLIK: „odniosę się do tego, co miałem zamiar przedstawić w innej 

formie na tej sali. Końcówka ostatniej sesji wyglądała tak, że liderzy grupy większościowej 

przypuścili  jednoznaczny  atak  na  moją  osobę,  operując  określeniami  negatywnymi, 

pejoratywnymi,  nie  mającymi  potwierdzenia  w faktach,  kalumniami,  bez  jakiegokolwiek 

uzasadnienia i bez ograniczenia w czasie. Tymczasem po miesiącu przychodzi moment 

na odniesienie się i sformułowanie kilku zdań sprostowania, czy zażądania  przeze mnie 

udowodnienia  stwierdzeń nieprawdziwych wypowiedzianych pod moim adresem, Państwo 

dyskusję ograniczacie. Ja wobec tego do tej sprawy odniosę się w innej formie, w takiej, w 

której stosowne komunikaty Państwo otrzymacie. Teraz przychodzi mi na myśl taka oto 

figura:  o  trzech  takich,  którzy  otrzymali  władze  i  nie  wiedzieli,  co  z 
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nią zrobić - chodzi mi tutaj o Pana Radnego SZCZERBĘ, Pana Radnego ŁOZIŃSKIEGO 

oraz Pana Radnego SZCZĘSNEGO, gdyż oni pozwolili sobie na niewybredne wycieczki 

pod  moim  adresem,  po  czym  natychmiast  sesja  została  w  sposób  nieregulaminowy 

zamknięta. 

Poseł SZARAMA zwrócił się do Pan Burmistrza z apelem o wzmożenie ubiegania się do 

środki na walkę z wykluczeniem cyfrowym niezamożnych rodzin...”

Radny Kazimierz SZCZERBA: „mam pytanie do Pana Burmistrza: kiedy był ostatnio na 

terenie  Miasta,  chociażby  w  okolicach  Ratusza.  Ostatnio  przechodziłem  po  Mieście 

i zauważyłem  ogromny  bałagan.   Na  ulicach  i  chodnikach  leży  śnieg,  który  utrudnia 

przejście. Kolejną sprawą, którą chciałem poruszyć jest opracowanie strategii miasta przez 

Akademię  Ekonomiczną,  chciałbym  zapytać,  ile  ona  kosztuje.  Strategia  jest  sprawą 

elastyczną i należy dokonywać jej korekt. Chciałbym również powiedzieć, iż Pan Burmistrz 

podjął słuszną decyzję rezygnując z członkostwa w Radzie Muzeum, myślę, że wyjdzie 

ona na dobre w pracach tej  Rady.  Odnosząc się  do  wypowiedzi  Radnego Stanisława 

KOWOLIKA -  należy zrozumieć,  o  co chodzi  w pracach Rady.  Nie chodzi  o kwieciste 

wypowiedzi i sprawdzanie, czy zostały zawarte w ostatnim protokole sesji.  Na sesji należy 

się zajmować innymi sprawami. Należy upolować tego wandala politycznego, zatłuc go 

i będzie spokój.”

Radna Alicja  KOSIBA-LESIAK:  „wątpię,  czy  uda  mi  się  zakończyć  moją  wypowiedź, 

biorąc  przykład  z  mojego  kolegi  siedzącego  naprzeciw.  Moja  interpelacja  brzmi:  ile 

kosztowało, od momentu przyjęcia uchwały w 2007r. do chwili obecnej, przygotowanie (od 

projektu do wykonania) Parku Kulturowego Hałda Popłuczkowa,  ile pozyskano funduszy 

zewnętrznych na przygotowanie tego projektu. Na tablicy informacyjnej znajdującej się na 

hałdzie  odczytałam,  chyba  siedem  różnych  grantów  poza  budżetem  miasta.  Proszę 

o rozliczenie. O bezrobociu mówił mój przedmówca, czy bierze Pan Burmistrz pod uwagę, 

pomysł budowy supermarketu na Osiedlu Lasowice, w którym mieszkają ludzie pracujący 

w  planującej  zwolnienia  Hucie  Cynku.  Kompleks  usługowo-handlowy  pozwoliłby  za 

symboliczną złotówkę wynająć lokale osobom, które nie mają pracy. Ludzie ci  mogliby 

stworzyć z pomocą Urzędu Pracy nowe miejsca pracy. Pan Piotr SZCZĘSNY pełni mandat 

radnego.  Chciałabym  się  odnieść  do  wypowiedzi  Radnych  na  ramach  tygodnika 

„GWAREK” (oprócz  Pana Radnego HANA,  ponieważ on nie  podpisał  tej  wypowiedzi), 

pełni  on  swój  urząd  na  mocy  ustawy  o  samorządzie  gminnym,  dlatego  publiczne 
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formułowanie takiej tezy, że Radę Miejską prowadzi osoba zaburzona bądź odpowiednie 

służby kwalifikuje się itd. Autorzy tego wystąpienia sugerują, że Radę prowadzi osoba … 

i pewne służby, jest to moim zdaniem zniewaga….”

Radny Feliks KOWALSKI: „chciałbym poruszyć dwie sprawy, na ostatniej sesji poruszyło 

mnie to, że pod nieobecność Burmistrza Miasta, niektórzy Radni pozwalali sobie „wozić 

się” po kimś, obrażać i poniżać. Prosiłbym, aby takich rzeczy unikać, wymaga tego kultura. 

Chciałbym się zwrócić do Pana Burmistrza w sprawie ustawienia sygnalizacji świetlnej na 

przejściu do Kościoła Św. Marcina. Zebrano już w tej sprawie podpisy blisko 300 osób.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI: „piękne słówka, w polemice 

z Panem Radnym Stanisławem KOWOLIKIEM, dzisiaj Pan wielokrotnie pokazał, jak jest 

zainteresowany  obradami  -  jeżeli  nie  widzi  Pan  możliwości  pokazania  się  na  tej  sali 

i przedstawienia pięknej przemowy, to Pan wychodzi. Frekwencja pokazuje, że częściej 

nie ma Pana na sali, niż Pan jest. W nawiązaniu do wypowiedzi mojego przedmówcy Pana 

Jarosława ŚLEPACZUKA, być może sprzęt do odśnieżania jest zbyt lekki i te masy śniegu 

nie jest w stanie przesunąć. Ten problem został poruszony już na Komisjach. Należałoby 

się  zastanowić,  czy firma,  która  wygrała  przetarg,  nie  powinna  wprowadzić  cięższego 

sprzętu do Miasta.”

Radny Jerzy WĘGIELSKI: „chciałbym się odnieść do problemu odśnieżania, na Osiedlu 

Przyjaźń  -  główne  drogi  są  przejezdne,  wszystkie  drogi  wewnętrzne  są  zaśnieżone, 

brakuje lekkiego sprzętu, który by ten śnieg usunął. Traktor przejeżdżając zbiera puch, 

w tej chwili, gdy śnieg jest mokry samochody grzęzną. Służby Spółdzielni Mieszkaniowej 

„GWAREK”  odśnieżają  na  bieżąco.  Główny  problem  stanowią  drogi.  Chciałbym  Panu 

Burmistrzowi powiedzieć, że jeszcze w ubiegłym tygodniu na ul. Górniczej nie można było 

przejść.  W chwili  obecnej  jest  to  już  lepiej  posprzątane.  Druga sprawa związana jest 

z artykułem zamieszczonym w tygodniku „GWAREK”,  w którym poruszana jest  sprawa 

ściągnięcia przez komornika finansów z konta Gminy. Czy Pan Burmistrz wytoczy sprawę 

osobie,  która  popełniła  przestępstwo,  w  wyniku  którego  Gmina  utraciła  pół  miliona 

złotych.”

Przewodniczący  Rady   Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „odnośnie  odśnieżania  to 

potwierdzam  -  tragedia.  Płyta  Rynku  w  ogóle  nie  jest  odśnieżona,  są  na  niej  tylko 
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wydeptane przez mieszkańców ścieżki.  W innych miastach sytuacja jest zupełnie inna, 

drogi gruntowe w Tarnowskich Górach w ogóle nie były odśnieżane, wskutek czego tworzą 

się teraz koleiny. Dysponuję dokumentacją zdjęciową, z którą mogę Państwa zapoznać. 

Odnośnie  ulicy  Mlecznej,  w  której  obowiązuje  nakaz  skrętu  w prawo,  nie  została  ona 

odśnieżona, zmusza to mieszkańców do wjazdu pod zakaz na ul. Bądkowskiego. Myślę, 

że w najbliższym czasie spotkam się z Burmistrzem. Jestem daleki od narzekania, jednak 

odnośnie obsługi prawnej: Panowie  z Kancelarii Radców Prawnych, mimo, że są bardzo 

pomocni,  a  w  umowie  z  Urzędem  zapisane  jest,  że  obejmują  oni  obsługą  wszystkie 

Wydziały  Urzędu  Miejskiego,  bardzo  często  pracują  w  budynku  na  ul.  Sienkiewicza, 

wskutek  czego  nie  mogę  skorzystać  z obsługi  prawnej.  Ile  Pan  Burmistrz  zapłacił 

odszkodowania Paniom, które wcześniej pracowały w Zespole Radców Prawnych Urzędu 

Miejskiego. Jeżeli chodzi o ostatni artykuł, który ukazał się w prasie, nauczyłem się z tym 

żyć i nie zwracam na niego uwagi. Jak artykuł mógł zostać podpisany przez Radnych, 

którzy  nie  uczestniczyli  w  obradach  sesji?  Na  ostatniej  sesji  wykorzystałem  moment 

i zamknąłem obrady sesji, gdyż ostatni punkt często prowokuje wypowiedzi Radnych do 

wzajemnego  „obrzucania  się  błotem”.  Polecam  przeczytanie  niektórych  zapisów 

w Protokole  sesji  lub  odsłuchanie  swoich  wypowiedzi  z  nagrań.  Wypowiedzi  te  są 

nieeleganckie i niemiłe.”

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH:  „jako  najstarszy  stażem  na  tej  sali  sesyjnej 
odpowiem, że głos ad vocem służy od odniesienia się do wypowiedzi. Szanujmy się. Pan 
Radny ŚLEPACZUK - sprawa odśnieżania,  myślę,  że Pan ZIENTKOWSKI się do tego 
odniesie. Zwiększyliśmy w Specyfikacji Istotnych Warunków Zamówienia ilość sprzętu, jaki 
pracuje na ternie Miasta. Proszę się w tej chwili przyjrzeć Panie Naczelniku podczas Akcji 
Zima, aby te skrzyżowania nie pozostawały zasypane. Wzrost bezrobocia - na bieżąco jest 
analizowany, gdyż utrzymujemy kontakt z Urzędem Pracy. Na podstawie otrzymywanych 
sprawozdań  próbujemy analizować,  w jaki  sposób  zmienią  się  dochody Gminy.  Na  te 
dochody  mogą  wpłynąć:  wpływy  z  podatku  od  nieruchomości  oraz  podatku  od  osób 
fizycznych. Wiemy, że takie zjawisko może zaistnieć, jest one na bieżąco analizowane. 
Panie SZCZERBA - jeżeli tylko mogę, chodzę po mieście. Odnośnie opracowania strategii 
przez  Akademię  Ekonomiczną  -  odpowiem  Panu  na  piśmie.  Ta  strategia,  którą 
dysponujemy,  możemy  ją  przeczytać,  jest  to  strategia,  bardzo  ogólnikowa.  Aby  ten 
dokument zmienić, musimy ustalić priorytety. Aby te priorytety zostały ustalone, musimy je 
poznać.  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otrzymał  wyniki  ankiety  przeprowadzonej  na 
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grupie  badawczej,  można  te  wyniki  sprawdzić.  Nikt  nie  przeprowadził  analizy  pozycji 
konkurencyjnej  naszego  Miasta,  a  przy  opracowaniu  strategii  jest  to  dokument 
fundamentalny.  Chcemy,  aby  Państwo  ten  dokument  dokładnie  przeanalizowali 
uchwalając  strategię  Miasta.  Na  pytania  Pani  KOSIBA-LESIAK  chętnie  odpowiem. 
Chciałbym jedynie sprostować, iż zadaniem Gminy nie jest budowa punktów handlowo-
usługowych, a wynajęcie lokalu poniżej opłacalności jest działaniem na szkodę Miasta, 
zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym. Mieszkańcy Osiedla Lasowice oczekują, że na 
terenie  ich  Osiedla  powstanie  supermarket.  Jeżeli  tylko  pojawi  się  inwestor,  to  nie 
będziemy mu pracy utrudniać. Odnośnie wypowiedzi Pana KOWALSKIEGO, wystąpimy 
do Pana Starosty jednak nie  sadzę,  aby problem został  szybko rozwiązany.  Odnośnie 
wypowiedzi  Pana  ŁOZIŃSKIEGO -  jeżeli  Radni  widzą  w  Dzielnicach  jakieś  problemy, 
proszę o ich zgłoszenie. Problem parkujących samochodów jest problemem występującym 
zawsze i jest to problem ludzi, gdy samochód stoi i nie można przejechać aby odśnieżyć 
drogi. Ciągłe, wielodniowe opady nie pozwalają na skuteczne odśnieżenie. (…) Odnośnie 
nie odśnieżenia płyty Rynku, już zwróciłem uwagę na ten problem Straży Miejskiej, aby 
upomniała  dzierżawcę  płyty  Rynku,  bowiem  jak  Państwo  wiecie  od  czterech  lat, 
dzierżawcą  płyty  rynku  jest  osoba  fizyczna.  Obsługa  Rady Miejskiej  przez  Kancelarię 
Radców Prawnych - w tym mieście pracuje ponad 230 pracowników, Kancelaria Radców 
Pranych  „na  kiwnięcie  palca”  nie  zawsze  zdąży…  Kancelarię  Prawną  zatrudniliśmy, 
ponieważ  jest  podmiotem,  od  którego  w  razie  popełnienia  błędu  można  dochodzić 
odszkodowania.  Od  pracownika  Urzędu  nie  można  tego  dociec,  można  jedynie  go 
zwolnić.”

Radca  Prawny Maciej  HONIEK:  „jako  Kancelaria  Radców Prawnych  jesteśmy objęci 

kwotą ubezpieczenia od odpowiedzialności  cywilnej  na prawie 3 mln zł.  Jest  to  kwota 

adekwatna do wykonywanych przez nas obowiązków. Natomiast, omawiając sprawę Pana 

SZRETERA, powiem szczerze, że odbieram ją w kategorii osobistych porażek. Sprawa 

jest w toku. To, że stało się tak, jak się stało, prosiłbym o nie obarczanie winą nikogo poza 

mną, czy mojego wspólnika. Chciałbym Państwa zapoznać z fragmentem uzasadnienia 

sądowego,  który  stwierdził,  iż  niestawiennictwo  na  rozprawie  strony  jej  pełnomocnika 

Radcę Prawnego Macieja HONIEK, było wynikiem jego zasłabnięcia tego samego dnia 

i koniecznością  wizyty u  lekarza.  Uznać należy,  że jeżeli  pod sprzeciwem podpisał  się 

pełnomocnik Radca Prawny Maciej HONIEK, to mamy do czynienia z jego oświadczeniem 

o przyczynach braku jego wstawiennictwa na rozprawie w dniu 21 października 2008r., 

którego,  jako  środek  uprawdopodobnienia,  należy  uznać  jako  wystarczający.  Moja 
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nieobecność  była  spowodowana  wypadkiem  losowym.  Natomiast  obecność  mojego 

wspólnika  była  niemożliwa.  Sądy  wydają  wyroki  przy  nie  zgłoszeniu  się  stron  w  trzy 

minuty.  Natomiast  sprawa  nie  jest  zakończona,  merytorycznie  przez  Sad  pierwszej 

instancji nie została rozpatrzona. Pierwsza rozprawa wyznaczona jest na dzień 10 marca 

2009r.  Na  tej  rozprawie  będzie  przesłuchiwana  Pani  Naczelnik  Aleksandra  WLACH. 

Odpowiadając  na  pytanie  pana  Radnego  -  jest  możliwość  obarczenia  głównego 

winowajcę.  Natomiast  w  tym  zakresie  konieczne  jest  prawomocne  zakończenie 

postępowania.  Sprawa  odszkodowań  wypłaconych  moim  „koleżankom  po  fachu”  - 

zaistniała taka sytuacja: Sąd Okręgowy załączył do jednego postępowania dwie sprawy. 

Został  wydany  jeden  wyrok,  wobec  którego  została  złożona  apelacja,  która  została 

opłacona kwotą jedynie 30 zł. O przyjęciu apelacji decyduje sąd, który wydał wyrok. Sąd 

Okręgowy w Gliwicach uznał, że kwota opłaty powinna stanowić kwotę 60 zł i tą apelację 

odrzucił. W tym czasie został wydany wyrok Trybunału Konstytucyjnego, który stwierdził, iż 

ta  apelacja  została  odrzucona  niezgodne  z  Konstytucją  RP.  W  chwili  obecnej  jest 

przygotowywany wniosek o wznowienie postępowania. (…)”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  ŁOZIŃSKI złożył  wniosek 

o ograniczenie głosów ad vocem do 3 minut. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 2 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek zatem został przyjęty przez Radę Miejską.

Ad. vocem
Radny  Stanisław  KOWOLIK:  :  „padają  mocne  słowa.  Stwierdzenie,  że  sądy  mogą 

wyrokować w ciągu trzech minut, nie wytrzymuje tutaj konfrontacji z literaturą historyczną, 

która wskazuje, że sądy NKWD i UB wydawały (...) skazywały całe grupy prawdziwych 

Polaków na egzekucję w ciągu minuty. Rozumiem, że taka tradycja Panu ŁOZIŃSKIEMU 

jest  bliska.  Miesiąc  temu  dał  Pan  wyraz  sympatii  wobec  filozofii  innego  wybitnego 

działacza socjalistycznego Józefa GEBELSA.  Twierdził  on,  że wielokrotne  powtarzanie 

nieprawdy w końcu się  zakotwiczy i  zostanie  przyjęte  jako  prawda.  Pan również  taką 

metodę przyjął wielokrotnie powtarzając nieprawdę wobec mnie, ograniczając dyskusję, 

zakładając, że nieprawda wielokrotnie powtarzana i zapisywana w protokołach odciśnie 

takie piętno na odbiorcach, że potraktują ją jako prawdę. Mieliśmy przed chwilą przykład 
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uprawiania tego typu manipulacji.  Usłyszeliśmy,  że ja wielokrotnie wychodzę z sali.  Ja 

kilkakrotnie zabierałem głos w sprawach merytorycznych dotyczących projektów uchwał. 

Jeżeli  wychodzę, to mam mówić w jakim celu? Jeżeli  jest  przerwa – wychodzę, jeżeli 

wychodzę po herbatę lub za potrzebą - jaki jest to zarzut? Taktyka manipulacji jest tutaj 

wielokrotnie stosowana, a w szczególności miesiąc temu. Krótko mówiąc rezultat Pana 

 rzucenia się werbalnego na mnie przypomina skok  „szczerbatego na suchary....”

Radna  Alicja  KOSIBA-LESIAK:  „wycofuję  swoją  interpelację  odnośnie  bezrobocia, 

budowy na koszt miasta budynku usługowo-handlowego, ja przedstawię moją interpelację 

na piśmie. Bardzo proszę o odpowiedź na interpelację dotyczącą kosztów przygotowania 

Parku  Hałda  Popłuczkowa.  Ponadto  chciałam dokończyć  swoją  wypowiedź  dotyczącą 

artykułu w tygodniku „GWAREK” grupy Radnych – myślę, że cześć wszystkich Radnych 

została  naruszona,  naruszono  zaufanie  Radnego.  Koledzy,  którzy  podpisali  to 

oświadczenie,  chyba  nie  zdają  sobie  sprawy,  jak  ono  również  ich  dotyka.  Szanowni 

Panowie  jeszcze  kilkanaście  miesięcy  temu  zasiadali  w  koalicji,  której  również 

przewodniczył  Piotr  SZCZĘSNY.  Czy to  znaczy,  że  wtedy byliśmy wszyscy kierowani, 

przez taką osobę jak w oświadczeniu. Myślę, że Panowie Radni nie mają odwagi poruszać 

tego tematu.”

Radny Kazimierz SZCZERBA: „odnosiłem wrażenie, że dzisiaj będzie „ładna pogoda” na 

sesji,  że  nie  będzie  iskrzyło.  Ostatnim  rzutem na  taśmę  Pan  KOWOLIK  mówi  o  tym 

„szczerbatym,  który  miał  jeść  suchary”...  chciałem  powiedzieć,  że  każdy  może  być 

szczerbaty, dlatego i Pan powinien dbać o uzębienie.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI: „ponownie podkreślę, że nie 

będę schodził  do poziomu Radnego Stanisława KOWOLIKA. To,  co powiedziałem jest 

prawdą. Panie Radny, albo ma Pan problemy z pęcherzem, albo są jakieś inne powody, 

być może...  każdy z nas jest  człowiekiem, więc jest  osobą ułomną. Ja nie miałem nic 

wspólnego z NKWD, powtórzyłem tyko po Mecenasie HOŃKU, który stwierdził,  że sąd 

w ciągu trzech minut wydał wyrok. Może, jeżeli Pan miał do czynienia z różnymi służbami, 

jest  Pan  przewrażliwiony.  Chciałbym  podziękować,  że  odniósł  się  Pan  Burmistrz  do 

problemu. Co Pan na dzień dzisiejszy zrobił w tej problematycznej sprawie. Z konta Gminy 

zniknęła kwota pół miliona złotych, gdyby mógł się Pan do tego odnieść.”
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Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „będę mobilizował Pana Burmistrza, 

aby spotkał się ze mną i rozmawiał – rozważył moje pomysły w celu usprawnienia pracy 

Rady Miejskiej. Muszę powiedzieć, że Pan ma czterech doradców (...) proszę zauważyć, 

że na 230 pracowników jest tylko dwóch prawników, oni są rozrywani, nie są w stanie 

zabezpieczyć pracy wszystkich. Mimo tego, że zostają po godzinach, że są dyspozycyjni 

od  samego  rana,  są  rozrywani.  Apeluję  do  Pana,  ponieważ  za  dużo  czasu  spędzam 

w Urzędzie,  kosztem mojego  prywatnego  czasu,  ponieważ  brak  jest  pomocy prawnej. 

Jeżeli chodzi o śnieg, nie przyjmuje tego do wiadomości, gdyż wywóz śniegu powinien 

odbywać się nocą. Często bywam na mieście wieczorami, żaden sprzęt nie pracuje przy 

wywozie śniegu chociażby na ul.  Górniczej. Poważne pryzy śniegu zalegają na ulicach 

wyjazdowych  z  poszczególnych  dzielnic  na  terenie  Miasta  –  są  to  ulice  Puszkina, 

ul. Krusza, ul. Kurka, mówię o głównych ulicach wyjazdowych z Dzielnicy. Należy wystąpić 

z wnioskiem do KDDKiA, żeby coś w tym temacie zrobić. Czy Pan Burmistrz ma plan 

oszczędnościowy  dla  Miasta  Tarnowskie  Góry,  ponieważ  zbliża  się  kryzys.  W imieniu 

Klubu Radnych PO jestem w stanie włączyć się do tego typu prac, gdyż mam mnóstwo 

pomysłów.”

Ad. vocem 
Radny Stanisław KOWOLIK: „kiedy mówię, że Radny ŁOZIŃSKI, czy ktokolwiek inny rzucił 

się jak „szczerbaty na suchary”, to nie chodzi mi o kwestię uzupełnienia uzębienia. Tylko 

jest to pewna metafora obrazująca brak skuteczności. Pan Radny ŁOZIŃSKI rzucił się na 

mnie werbalnie tak nieskutecznie, jak „szczerbaty na suchary”. Mam wrażenie, że Pani 

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK nie czytała tekstu oświadczenia Radnych tak, jak należy... 

Stwierdziliśmy w owym oświadczeniu, a pierwsza jego wersja była bardziej rozbudowana,  

przez to może bardziej czytelna, stwierdziliśmy, że 26 stycznia br. na sesji miał miejsce akt 

bezprecedensowego barbarzyństwa politycznego, polegający na wielokrotnym złamaniu 

regulaminu  przez  Przewodniczącego  Rady  Miasta.  Bezsporność  tego  wydarzenia 

potwierdzają wszyscy świadkowie: Radni, przedstawiciele Kancelarii Prawnej, mieszkańcy, 

urzędnicy Urzędu Miejskiego z Wiceburmistrzem na czele. Na tę okoliczność wystąpiłem 

do  pewnej  Kancelarii  Prawnej  o  stosowną  wykładnię.  Wykładania  ta  jest  bardzo 

rozbudowana,  jednak  chciałbym  zacytować  pewne  zdania:  „wobec  zaistniałego  stanu 

rzeczy,  stwierdzić  należy,  iż  niewątpliwie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  złamał 

Regulamin Rady Miejskiej.  Nie można bowiem uznać, że sesja Rady Miejskiej  została 

zakończona,  gdyż  Radni  zadali  Burmistrzowi  pytania,  które  zgodnie  z  paragrafem 
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wymagają bezpośredniej  odpowiedzi,  a ta na skutek działania Przewodniczącego Rady 

Miejskiej  nie  była  możliwa.”  Stwierdzamy  ponadto,  że  jeżeli  ktoś  faktom,  ewidentnie 

zaprzecza,  to  jest  tego  przyczyna.  Szukając  tej  przyczyny  rozpostarliśmy  wachlarz 

różnorakich  rozwiązań.  Wybór  jednego  z  wariantów  tych  rozwiązań  nie  jest  naszą 

kompetencją. Kompetencja ta jest w rękach świadków oraz czytelników lokalnej prasy. Ja 

jeszcze raz przypomnę, jestem absolutnie przekonany, że jeżeli....”

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „Pan Radny ŁOZIŃSKI – co zrobiłem w wiadomej 

sprawie,  pomiędzy pozwem, a wyznaczonym terminem rozprawy,  można zrobić  jedno: 

czekać. Pan Przewodniczący SZCZĘSNY będzie mnie mobilizował, ja lubię, jak ktoś mnie 

mobilizuje, to bardzo dobrze na mnie działa. W okresie, kiedy byłem Przewodniczącym 

Rady Miejskiej  odwiedziłem ówczesnego Burmistrza  jakieś  cztery razy...  Pomimo tego 

współpraca formalnie się układała. (...) Zespół Radców Prawnych nie był na moje usługi, 

musiałem sobie radzić korzystając z opinii Radców z poza Urzędu. Polecam tą formułę, 

może zadziała. Co będę robił, aby usprawnić Radę Miejską, odpowiem - nic. Kierowaniem 

pracami Rady Miejskiej  zajmuje się Przewodniczący Rady Miejskiej...  Ze swojej  strony 

obiecuję,  że  na  każdym  etapie,  kiedy  Pan  Przewodniczący  będzie  potrzebował  mojej 

pomocy, na pewno ją udzielę. Dwa tygodnie temu, o godzinie 12 byliśmy umówieni na 

omówienie  pewnej  sprawy,  o  godzinie  11.30  otrzymałem  telefon  „nie  zdążę”.  Na  tym 

sprawa się zakończyła. Skierowałem do wiadomości Przewodniczącego pismo w sprawie 

propozycji  rozpatrywania skarg. Rada się do tego w dniu dzisiejszym zastosowała. (...) 

Odnośnie  śniegu i  wywozu,  były  wywieziony śnieg  z  Centrum Miasta.  Zacytuje  opinię 

kolegi,  Burmistrza  Pyskowic  piątej  już  kadencji:  „nie  jest  celowym  grabienie  wody”. 

Pojawiło  się  żądanie  Klubu  Radnych  PO  odnośnie  opracowania  planu  kryzysowego. 

Przyjmuje za dobrą monetę obietnice Pana Przewodniczącego, w której mówi, że pomorze 

jak  może.  (...)  Liczę  na  rząd  Rzeczypospolitej  Polskiej,  gdyż  stworzenie  warunków 

zewnętrznych do funkcjonowania Gminy jest jego zadaniem.”

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „w ustanie jest  zapisane,  iż Biuro 

Rady Miejskiej musi mieć określoną obsługę prawną.”
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Po  wyczerpaniu  przyjętego  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji,  Przewodniczący  Rady 
Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  słowami „Szczęść  Boże”  zamknął  obrady XXXVIII  sesji 
Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.

Protokołował:

/-/M. Solinger 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                                             

/-/  Piotr SZCZĘSNY
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